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Radni ochroni¹ burmistrza? Uzasadnienie o odrzucenie skargi to
kpina z logiki i mieszkañców

Burmistrz P³otów
nie widzi problemu
i nie czuje siê winny

(P£OTY) Kto i ile zap³aci za to,
¿e Urz¹d Miejski w P³otach nie za-
stosowa³ w³aœciwej procedury w
sprawie szacowania strat w dwóch
gospodarstwach w Modlimowie?
Miejscowi rolnicy stracili przez to
sporo pieniêdzy, ale do winy nikt nie
chce siê przyznaæ. Burmistrz Ma-
liñski nie czuje siê winny, radni za-
mierzaj¹ odrzuciæ skargê na niego,
wiêc rolnicy pok³adaj¹ nadziejê w
prokuraturze, która zajê³a siê t¹
spraw¹. Czy s³usznie - przekonamy
siê wkrótce.

Likwidacja szko³y
w Wyszoborze i skarga
na burmistrza

Ksi¹dz Sylwester Marcula
przeniesiony

Kolejne rozstrzygniêcie
w sprawie J. Zdancewicza

LGD „Gryflandia” sparali¿owana

Remont punktu czy zejœcia,
i za ile?
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Gazeta Powiatowa

- W jaki sposób przeniesiono po-
mys³ na rekolonizacjê, by objê³a
nasz¹ czêœæ Europy?

- Polska dysponowa³a kadr¹ wy-
kwalifikowanych in¿ynierów i robotni-
ków. Wedle Ÿróde³ amerykañskich, w
1980 roku znajdowa³a siê na 12. miej-
scu, jeœli chodzi o wielkoœæ produkcji.
Pojawia siê wiêc kolejna fantastyczna
okazja dla œwiatowego kapita³u zdoby-
cia atrakcyjnego rynku. I rusza George
Soros. To jeden z 10 najbogatszych lu-
dzi na œwiecie, dorobi³ siê na spekula-
cjach gie³dowych.

Polska jest otwartym krajem, w
którym znaczna czêœæ m³odszej kadry
przywódczej przebywa³a w USA na
stypendiach. Jest wielu Cimoszewi-
czów, Kwaœniewskich, Rosatich, Bal-
cerowiczów. Leszek Balcerowicz uzy-
ska³ tytu³ MBA na Saint John’s Univer-
sity. Decyzja – zaczynamy w Polsce.
Wielki reprezentant œwiatowego kapi-
ta³u George Soros przyje¿d¿a w maju
’88. Spotyka siê z Rakowskim i Jaru-
zelskim. Natychmiast tworzy za milio-
ny Fundacjê Batorego stawiaj¹c jako
cele: otwarte spo³eczeñstwo i otwarty
rynek. Nied³ugo póŸniej NBP tworzy 9
banków komercyjnych z partyjnym
kierownictwem. Zaczyna siê I etap
tworzenia tzw. przedsiêbiorstw no-
menklaturowych. Soros opracowuje
program w oparciu o koncepcje neolibe-
ralizmu Miltona Friedmana, absoluty-
zuj¹c¹ wolny rynek, w której pañstwo
nie ma nic do gadania. Soros sprowadza
Sachsa, który jest finansowany przez
Fundacjê Batorego.

- Sachs spotyka siê ze strategami
Solidarnoœci.

- W maju ’89 roku idzie do Geremka.
Geremek przyznaje, ¿e nie ma zielone-
go pojêcia o ekonomii. Jad¹ do Kuronia
na ¯oliborz. Kuroñ nie zna angielskie-
go, wiêc zapraszaj¹ Liptona, który pra-
cuje w Miêdzynarodowym Funduszu
Walutowym, a jednoczeœnie w redakcji
„Gazety Wyborczej”. Kuroñ powtarza,
¿e wszystko na pewno wyjdzie i poleca
Sachsowi opracowanie programu. Jad¹
do „Gazety Wyborczej”, gdzie jest
komputer i do rana Lipton z Sachsem
opracowuj¹ program. Biegn¹ do Mich-
nika, który te¿ wyznaje, ¿e nie ma zie-
lonego pojêcia o ekonomii. Ale decyduje
siê napisaæ artyku³: „Wasz prezydent,
nasz premier” i zobowi¹zaæ rz¹d do
realizacji programu. Nie odkrywam ni-
czego nowego. Wszystko jest w ksi¹¿-
ce Jeffreya Sachsa: „Koniec z nêdz¹.
Zadanie dla naszego pokolenia”. PóŸ-
niej Sachs spotyka siê z OKP w sej-
mie…

- …wiêkszoœæ pos³ów te¿ nie ma
wiedzy ekonomicznej…

- Aleksander Ma³achowski przy-
zna³ póŸniej: „Byliœmy jak barany”.
Powstaje pytanie: kto ma realizowaæ tê
koncepcjê? Jako pierwszy brany jest
pod uwagê Trzeciakowski, który od-
mawia. Nie zgadzaj¹ siê tak¿e Józefiak
i Szymañski. Wtedy Stefan Bratkowski

Polska neokoloni¹ – rozmowa z profesorem
Witoldem Kie¿unem

Tekst ukaza³ siê w „Tygodniku Solidarnoœæ” nr 12 (1170) 18 marca 2011.

stawia moj¹ kandydaturê. Ja jestem w
Burundi, gdzie nie ma ambasady, dlate-
go dzwoni ambasador z Kenii, ale nie
umie sprecyzowaæ o jak¹ propozycjê
chodzi. Brakowa³o mi roku do zakoñ-
czenia realizacji 10-letniego programu
ONZ, st¹d odmawiam. Wtedy Kuczyñ-
ski ni st¹d, ni zow¹d ³apie Balcerowicza.
Co ciekawe, Balcerowicz robi doktorat
w ’75 roku, a w ’89 nie ma jeszcze ha-
bilitacji. Kiedy pracowa³em w Wydzia-
le Zarz¹dzania UW, to nasi adiunkci mu-
sieli w ci¹gu piêciu lat zrobiæ habilitacjê.
W przeciwnym razie byli zwalniani.
Sprawa druga – Balcerowicz nie bra³
udzia³u w pracach Okr¹g³ego Sto³u. Po
trzecie – nigdy w ¿yciu niczym nie kie-
rowa³. Dobór wiêc bardzo dyskusyjny.
W tym czasie OKP tworzy komisjê do
stworzenia programu gospodarczego
pod przewodnictwem prof. Janusza
Beksiaka. I wtedy Mazowiecki stawia
sprawê na ostrzu no¿a – albo oni, albo
my. Zostaje Balcerowicz.

- Dlaczego inni nie chcieli jej re-
alizowaæ?

- Bo poza zd³awieniem inflacji,
skutkowa³a zniszczeniem pañstwo-
wych przedsiêbiorstw, likwidacj¹
PGR-ów, masowym bezrobociem, a
jednoczeœnie zalewem importu – im-
portowaliœmy wówczas nawet spinki
do w³osów i makulaturê. Przyje¿d¿am
wtedy do Polski i widzê mleko francu-
skie na pó³kach. Kuzynka mówi mi, ¿e
jest propaganda, by nie kupowaæ pol-
skiego mleka, bo rzekomo butelki myje
siê proszkiem ixi. Pytam o „Mazow-
szankê”, któr¹ zawsze lubi³em. Okazu-
je siê, ¿e nie ma. Mo¿na za to nabyæ nie-
mieckie wody mineralne. Chcê kupiæ
krem do golenia Polleny. A trzeba pa-
miêtaæ, ¿e Szwedzi specjalnie przy-
je¿d¿ali do Polski po wódkê i polskie
kosmetyki. Polleny te¿ nie ma, jest
Colgate. W koñcu ekspedientka znajdu-
je Pollenê w magazynie. Widzê, ¿e jest
trzy razy tañsza. Kobieta t³umaczy, ¿e
bardziej op³aca jej siê sprzedawaæ dro¿-
szy towar, wiêc polskiego nie wysta-
wia. Krótko mówi¹c, rozpoczyna siê
œwiadoma likwidacja konkurencji. Sie-
mens kupuje polski ZWUT, który dys-
ponuje wówczas monopolem na telefo-
ny w Zwi¹zku Radzieckim. Niemcy
daj¹ pracownikom dziewiêciomie-
siêczn¹ odprawê. Wszyscy s¹ zadowo-
leni. Po czym burz¹ budynek, ca³¹ apa-
raturê przenosz¹ do Niemiec i przej-
muj¹ wszystkie relacje z Rosj¹. Likwi-
duje siê „Kasprzaka”, produkcjê uk³a-
dów scalonych, diod, tranzystorów, a
nawet naszego wynalazku, niebieskie-
go lasera. Wykupuje siê polskie cemen-
townie, cukrownie, zak³ady przemys³u
bawe³nianego, œwietn¹ wytwórniê pa-
pieru w Kwidzyniu. A my uzyskane
pieni¹dze „przejadamy”.

- Najwiêkszy skandal to jednak
sprawa Narodowych Funduszy Inwe-
stycyjnych.

- Kupi³em wtedy œwiadectwo NFI
za 20 z³, wychodzê z banku i zatrzymu-

je mnie mê¿czyzna oferuj¹c za nie 140
z³. Okaza³o siê, ¿e posiadacz 35 proc.
akcji mia³ prawo do podejmowania de-
cyzji sprzeda¿y. NFI tworzy³o ponad
500 najlepszych przedsiêbiorstw.
Wszystkie upad³y albo zosta³y za gro-
sze sprzedane. I potem te œwiadectwa
by³y po 5 z³. Toczy³y siê procesy, m. in.
Janusza Lewandowskiego, zakoñczo-
ny w zesz³ym roku uniewinnieniem.
Wszyscy porobili kariery, a Balcero-
wicz dosta³ Order Or³a Bia³ego i by³
kandydatem do Nagrody Nobla. To nie
do wiary!

- Polska odda³a banki, a sektor
energetyczny przejmuj¹ firmy naro-
dowe innych pañstw, np. szwedzki
Vatenfall.

- Wczeœniej TP SA przej¹³ pañstwo-
wy France Telecom. Podobnie dzia³o siê
w Afryce. Wszystkie towary eksporto-
wane z Europy albo Ameryki by³y bez
porównania dro¿sze. Kupi³em w Afry-
ce volkswagena za 15 tys. dolarów,
przyjecha³em do Berlina, patrzê – kosz-
tuje tylko 8 tys. Teraz tak¿e ceny arty-
ku³ów przemys³owych s¹ w Polsce
du¿o wy¿sze, zaœ p³ace ni¿sze. Na tym
polega interes firm zagranicznych.
Gdyby p³ace, ¿¹daniem zwi¹zków za-
wodowych, doprowadzono do pozio-
mu wynagrodzeñ za granic¹, to koncer-
ny przenios³yby siê do Rumunii, Chin
lub Afryki.

- Czy podobnie rekolonizowano
inne kraje, które wychodzi³y z ko-
munizmu?

- Tak, tê koncepcjê zrealizowano w
ca³ej Europie Œrodkowej.

- Jak ocenia Pan aktualn¹ sytu-
acjê Polski?

- Jest tragiczna. Suma d³ugu pañstwa
i d³ugu prywatnego przekracza poziom
dochodu narodowego. A d³ug roœnie, bo
ca³e te 20 lat mamy ujemny bilans w
handlu zagranicznym. ¯yjemy wedle
filozofii sformu³owanej przez premiera
Tuska – „tu i teraz”. Nie ma ¿adnego
planu strategicznego.

- Czy limity emisji Co2 to pomys³
na doprowadzenie do upadku pol-
skiego przemys³u?

- Pakiet klimatyczny jest korzyst-
ny dla zachodu Europy, który kombinu-
je, by eksploatowaæ kraje Europy Œrod-
kowej. To maj¹ byæ neo-kolonie. Temu
s³u¿y likwidacja polskich banków,
ciê¿kiego przemys³u i handlu. To s¹
ostatnie lata polskiego handlu.

- Czyli Polacy nie maj¹ byæ w³a-
œcicielami du¿ych firm?

- Taki jest cel. Polsce grozi powa¿-
ny kryzys finansowy. Zagro¿ony jest
system ubezpieczeñ spo³ecznych. Jak
mo¿na by³o stworzyæ OFE – kilkana-
œcie zagranicznych firm, które bior¹ po
7,5 proc. prowizji? Nale¿a³o powo³aæ
jedno polskie towarzystwo emerytal-
ne, które tworzy fundusz inwestuj¹cy
tylko w budowê wie¿owców, du¿e
przedsiêbiorstwa i na tym zarabia. Tak
jak ONZ, którego fundusz emerytalny
jest w³aœcicielem wie¿owców w No-

wym Jorku, których wartoœæ idzie w
górê. Ale zagranicznym firmom ubez-
pieczeniowym dawaæ takie zarobki?!

- Za granic¹ pracuje ju¿ 1,5 mln
Polaków. Jakie bêd¹ konsekwencje
masowej emigracji zarobkowej?

- Tragiczne. Zabraknie nam specja-
listów i robotników wykwalifikowa-
nych, a to ograniczy mo¿liwoœci roz-
woju. Najzdolniejsi wyje¿d¿aj¹ i tylko
niewielki procent z nich wróci. W tej
chwili przysy³aj¹ jeszcze pieni¹dze do
Polski, ale to siê skoñczy, kiedy œci¹gn¹
rodziny. A przecie¿ wymieramy jako
naród, bo statystyczna Polka rodzi 1,23
dziecka.

Program Solidarnoœci sformu³owa-
ny na I zjeŸdzie w Oliwie to by³a kon-
cepcja samorz¹dnoœci – tworzenia sa-
morz¹dów przedsiêbiorstw i samorz¹-
dów zawodowych. Po ’89 roku uda³o
siê utworzyæ 1500 spó³ek pracowni-
czych, które dziœ œwietnie prosperuj¹.
Ale na poziomie pañstwa projekt „S”
odrzucono.

Rozmawia³ Krzysztof Œwi¹tek.

Prof. Witold Kie¿un – uczeñ T.
Kotarbiñskiego, wyk³ada w Akademii
Leona KoŸmiñskiego w Warszawie;
¿o³nierz AK, powstaniec warszawski,
wiêzieñ sowieckich ³agrów.
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WYDZIER¯AWIÊ
pomieszczenie na

dzia³alnoœæ gospodarcz¹
Gryfice, ul. £¹kowa 7a.

Tel. 505 137 807

Hala o powierzchni 86 mkw. oraz
pomieszczenia biurowe. Parking,

ogrodzone. Atrakcyjna cena.

(GRYFICE) Burmistrz Gryfic za-
prasza wszystkich mieszkañców do
w³¹czenia siê do dyskusji na temat
nowego systemu gospodarowania

Spotkanie informacyjne ws. nowego
systemu gospodarowania odpadami

(GRYFICE) Mamy kolejne rozstrzygniêcie s¹du, tym razem WSA, w
sprawie dotycz¹cej zwolnienia pana Jacka Zdancewicza ze stanowiska dy-
rektora ZGK i powierzenia obowi¹zków innej osobie.

Przypomnijmy, ¿e radni interweniowali u wojewody w sprawie - ich zda-
niem - bezprawnego powierzenia obowi¹zków dyrektora ZGK panu Arkadiu-
szowi Radeckiemu, który w tym czasie nie by³ pracownikiem ani zak³adu ani
urzêdu. Skargê na zarz¹dzenie z³o¿y³ wojewoda. Jak wynika z rozstrzygniê-
cia, burmistrz Gryfic Andrzej Szczygie³ pope³ni³ b³¹d w przedmiocie powie-
rzenia pe³nienia obowi¹zków dyrektora ZGK, ale go naprawi³.

P O S T A N O W I E N I E
Dnia 24 stycznia 2013r.
Wojewódzki S¹d Administracyjny w Szczecinie w sk³adzie: Przewodni-

cz¹cy: S¹dzia NSA El¿bieta Makowska, po rozpoznaniu w dniu 24 stycznia
2013 r. sprawy ze skargi Wojewody Zachodniopomorskiego na zarz¹dzenie
Burmistrza Gryfic z dnia 4 lipca 2012r. , Nr 466/2012, w przedmiocie powierze-
nia pe³nienia obowi¹zków Dyrektora Zak³adu Gospodarki Komunalnej w
Gryficach p o s t a n a w i a odrzuciæ skargê.

U z a s a d n i e n i e
Wojewoda Zachodniopomorski w dniu 29 listopada 2012 r. z³o¿y³ do

Wojewódzkiego S¹du Administracyjnego w Szczecinie, za poœrednictwem
organu, skargê na zarz¹dzenie Burmistrza Gryfic z dnia 4 lipca 2012r. , Nr 466/
2012 w przedmiocie powierzenia pe³nienia obowi¹zków Dyrektora Zak³adu
Gospodarki Komunalnej w Gryficach.

W uzasadnieniu skargi skar¿¹cy wniós³ o stwierdzenie niewa¿noœci za-
skar¿onego zarz¹dzenia wskazuj¹c naruszenie art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 21
listopada 2008 r. o pracownikach samorz¹dowych. Ponadto wyrazi³ pogl¹d,
¿e fakt póŸniejszego uchylenia zaskar¿onego aktu, przez organ, który go
wyda³ nie niweluje skutków, które taki akt móg³ wywo³aæ, gdy jeszcze obo-
wi¹zywa³.

W odpowiedzi na skargê Burmistrz Gryfic wniós³ o jej oddalenie, podkre-
œlaj¹c, ¿e  zaskar¿one zarz¹dzenie zosta³o wyeliminowane z obrotu prawnego
zarz¹dzeniem nr 499/2012 z dnia 2 sierpnia 2012 r. w sprawie utraty mocy
zarz¹dzenia nr 466/2012 z dnia 4 lipca 2012 r.

FIRMA ZATRUDNI
KIEROWNIKA
WYTWÓRNI

ELEMENTÓW
BETONOWYCH

   tel. 509 288 387,
509 288 386

Kolejne rozstrzygniêcie
w sprawie J. Zdancewicza

•le powierzy³, ale naprawi³ b³¹d

odpadami komunalnymi. W tym celu
organizuje spotkanie, które odbê-
dzie siê 6 lutego 2013 r. (œroda) o
godz.18. w sali konferencyjnej Urzê-
du Miejskiego w Gryficach.

Bêdzie mo¿na podzieliæ siê na
nim w³asnymi uwagami, spostrze¿e-
niami i pomys³ami. Burmistrz przed-
stawi za³o¿enia nowego systemu i
sposób naliczania op³at. Przedstawi
tak¿e obowi¹zki mieszkañców doty-
cz¹ce sk³adania deklaracji o wyso-
koœci op³aty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi oraz uiszcza-
nia op³at za odbiór odpadów.       (r)

(GRYFICE) Redakcja prywatnej
gazety ks. Sylwestra Marculi „Nasz
G³os z... Wybrze¿a” poinformowa³a,
¿e dekretem arcybiskupa Andrzeja
Dziêgi, ksi¹dz Sylwester Marcula
(na zdjêciu w œrodku, na sesji Rady
Miejskiej w Gryficach) z dniem 1 lu-
tego 2013 r. zostanie zwolniony z

Sesja w P³otach

Likwidacja szko³y
w Wyszoborze i
skarga na burmistrza

(P£OTY) Dzisiejsza sesja Rady
Miejskiej w P³otach mo¿e byæ gor¹ca
z dwóch powodów; jeden dotyczy za-
miaru likwidacji szko³y podstawo-
wej w Wyszoborze, drugi – skargi na
burmistrza.

Sesja odbêdzie siê dzisiaj, 31 stycz-
nia 2013 r., o godz. 11. w zamku. Radni
obrady rozpoczn¹ interpelacjami i za-
pytaniami. Burmistrz i przewodnicz¹-
cy rady przedstawi¹ informacje o tym,
co ostatnio robili. Nastêpnie radni za-
twierdz¹ plany pracy Komisji Rewi-
zyjnej oraz rady na 2013 rok.

Kolejny punkt dotyczy „zmian w
funkcjonowaniu oœwiaty gminnej”. Pod

tymi zmianami kryje siê zamiar likwida-
cji szko³y w Wyszoborze. Czy tak siê
stanie, zdecyduj¹ radni.

Nastêpny punkt to ustalenie zasad
oraz stawek czynszu za dzier¿awê i
najem nieruchomoœci gminnych, a kolej-
ny dotyczy bonifikat od op³at za prze-
kszta³cenie prawa u¿ytkowania wie-
czystego w prawo w³asnoœci i innych.
Radni zajm¹ siê skarg¹ na burmistrza, o
czym piszemy w odrêbnym artykule.
Pod koniec sesji nast¹pi wrêczenie ty-
tu³ów Honorowego Obywatela Tade-
uszowi Lipertowi i W³adys³awowi
Klusarcyzkowi oraz Gryfa wiceburmi-
strzowi S³awomirowi Nowakowi.   (r)

Ksi¹dz Sylwester
Marcula
przeniesiony

obowi¹zków dyrektora Radia Plus w
Gryficach i przeniesiony do parafii
pw. b³. Micha³a Kozala w Œwinouj-
œciu.

Na nowego dyrektora gryfickiej
stacji zosta³ wyznaczony ks. Tomasz
Worobec, z jednej ze szczeciñskich
parafii.                                             (r)
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(GRYFICE) Dzia³anoœæ
Lokalnej Grupy Dzia³añ
„Gryflandia” zosta³a
sparali¿owana.
O to, dlaczego tak siê
sta³o zapytaliœmy
burmistrza Gryfic
Andrzeja Szczyg³a.

- Panie burmistrzu, na wczoraj-
szej sesji Rady Powiatu Gryfickiego
(23 stycznia br.), pad³y oskar¿enia
pod pana adresem, ¿e prawnie bloku-
je pan dzia³ania „Gryflandii”. Proszê
o odniesienie siê do zrzutu, jaki sfor-
mu³owa³ starosta powiatu Kazimierz
Saæ.

- Ja nie by³em na tej sesji – mówi
burmistrz Gryfic – i nie znam szcze-
gó³ów wypowiedzi pana Kazimierza
Sacia. Natomiast ubolewam nad
tym, ¿e dzieje siê to w ten sposób.
Jest takie powiedzenie, ¿e jak ktoœ
ma problemy, czy nie ma sukcesów,
to próbuje winê za brak sukcesów
zepchn¹æ na s¹siada, na kolegê. I
pewnie w tym przypadku tak jest, bo
ja przypomnê, ¿e jestem przewodni-
cz¹cym Zarz¹du LGD „Gryflandia”
wybranym legalnie i zarejestrowa-
nym w S¹dzie Rejestrowym z dnia
30.X.2012 r. Jest na to stosowny
dokument, ¿e jesteœmy Zarz¹dem
legalnie funkcjonuj¹cym.

Natomiast w miêdzyczasie pan
Kazimierz Saæ wpad³ na pomys³,
¿eby przej¹æ w³adzê w LGD „Gryflan-
dia” i zrobili wybory wyjazdowe w
Karnicach, gdzie jego wybrano na
przewodnicz¹cego Zarz¹du. Do
dnia dzisiejszego nie mog¹ skomple-
towaæ dokumentów, no bo te wybo-
ry by³y absolutnie nielegalne i nie
mog¹ skompletowaæ dokumentów,
¿eby swój zarz¹d zalegalizowaæ, czy-
li dokonaæ wpisu w Krajowym Reje-
strze S¹dowym, czego przyk³adem
jest fakt, ¿e jest postanowienie S¹du
Rejonowego Szczecin – Centrum w
Szczecinie 13 Wydzia³u Gospodar-
czego Krajowego Rejestru S¹du z
dn. 11 wrzeœnia 2012 r., który posta-
nowieniem wzywa „nowy”, ten
„nowy Zarz¹d”, do uzupe³nienia do-
kumentów. Jak widaæ im siê to nie
udaje i do dnia dzisiejszego nie ma
zmian w KRS, a wobec tego nie ma
mocy prawnej, ¿eby taki zarz¹d wy-
brany gdzieœ tam potajemnie móg³

LGD „Gryflandia”
sparali¿owana

dzia³aæ legalnie. I to jest moja odpo-
wiedŸ, dlaczego taki „Zarz¹d” jest
bezradny.

Natomiast te informacje pan Saæ
przekazuje do Urzêdu Marsza³kow-
skiego i st¹d my mamy problemy z
finansowaniem. Blokowane s¹
sk³adki cz³onkowskie na rzecz utrzy-
mania Lokalnej Grupy Dzia³ania
„Gryflandia” i wspó³finansowanie
przez Urz¹d Marsza³kowski. I to jest
ca³ym powodem dla wstrzymywania,
jakby normalnej dzia³alnoœci LGD
„Gryflandia”.

Wspomnê tylko, ¿e Urz¹d Mar-
sza³kowski podpisa³ z nami 23 maja
2011 roku umowê o przyznawaniu
systematycznie pomocy na dzia³al-
noœæ biura LGD „Gryflandia”, z cze-
go siê na dzieñ dzisiejszy nie wywi¹-
zuje. Ale to jest oddzielna sprawa, bo
stosowne odsetki rosn¹, tylko ¿e na
dzieñ dzisiejszy utrudnia to niesa-
mowicie pracê ca³emu kierownictwu,
Zarz¹dowi i biuru, bo to biuro ca³¹
pracê wykonuje, rozpisuje wnioski i
przygotowuje aplikowanie œrodków
pomocowych.

- Dziêkujemy za wyjaœnienia. MJ

(P£OTY) Najlepiej gdy miesz-
kañcy nic nie wiedz¹. Chyba z ta-
kiego za³o¿enia wychodzi przewod-
nicz¹cy Rady Miejskiej w P³otach,
nie informuj¹c mieszkañców o se-
sjach. Chyba ju¿ czas to zmieniæ, bo
to gorzej ni¿ za komuny.

Wchodzê wczoraj do Urzêdu
Miejskiego w P³otach, kieruj¹c siê
do biura Rady Miejskiej. Chcê wzi¹æ
porz¹dek obrad rady na dzisiejsz¹
sesjê, bo mieszkañcy sygnalizuj¹, ¿e
jest kilka wa¿nych spraw do napisa-
nia. W urzêdzie jest tak, ¿e zanim
dotrze siê do biura rady, trzeba
przejœæ przez kilka korytarzy. Po dro-
dze mijam kilka tablic informacyj-
nych, ale na ¿adnej nie znajdujê za-
wiadomienia o sesji i porz¹dku ob-
rad. Sprawdzam w korytarzu drugie-
go wejœcia. Te¿ nie ma. Biuro rady
zamkniête, chocia¿ na drugi dzieñ
jest sesja. Dowiadujê siê, ¿e mogê
zapytaæ w pokoju obok. Pytam o
porz¹dek obrad. Pani siêga do szu-
flady i wydaje. Dodajê, ¿e nigdzie nie
wisi w urzêdzie. Urzêdniczka dodaje,
¿e tu siê nigdy nie wywiesza.
Wszystko staje siê jasne.

Przewodnicz¹cym Rady Miej-
skiej w P³otach jest radny Piotr Jasi-
na. Radnego wybrano na przewod-

Cicho sza o sesjach i uchwa³ach

W P³otach jak za
komuny

nicz¹cego, by zawiadywa³ sprawami
rady, w tym rozpowszechnia³ infor-
macje o sesjach. Ma³o tego, nie tylko
o ich godzinach i miejscu, ale – jak
robi to na przyk³ad urz¹d miejski w
Gryficach – odpowiednio wczeœniej
publikowa³ w BIP projekty uchwa³ na
sesjê, by mieszkañcy mogli siê z nimi
zapoznaæ. Urz¹d miejski w Gryficach
najzwyczajniej w œwiecie powiada-
mia mailem redakcje mediów o se-
sjach, za³¹czaj¹c porz¹dek obrad. To
dzisiaj standard. Mam nadziejê, ¿e
radny Piotr Jasina poczyni skutecz-
ne kroki i do tego samorz¹dowego
standardu doszlusuje.              KAR

„Pan Kazimierz Saæ wpad³ na pomys³, ¿eby przej¹æ
w³adzê w LGD „Gryflandia”
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W dniu 3 lutego 2013 roku
minie 20 lat
od œmierci

naszej kochanej mamy,
babci i prababci

œp. JANINY SZOT
Wspomnijmy J¹ chocia¿ przez chwilê.

Rodzina

Na Noworocznym Spotkaniu -
2013, starosta, jako zaproszony
goœæ, zabra³ g³os. Mówi³ do zgroma-
dzonych w sali widowiskowej GDK,
¿e on to budowniczy dróg, ulic, itd.
Zwykle tak mówi, jak mówiæ musi; ¿e
zrobiæ jeszcze du¿o nale¿y, ¿eby
zmniejszyæ bezrobocie.

Doda³, ¿e przez okres, kiedy jest
starost¹, zrobi³ du¿o, bo kiedy obej-
mowa³ rz¹dy, to bezrobocie wynosi-
³o ponad, a mo¿e 40%, a obecnie
gdzieœ w okolicy 20 %.

Jeœli nas pamiêæ nie zawodzi, to
wybór pana Kazimierza Sacia na sto-
³ek starosty nast¹pi³ w grudniu 2002
lub styczniu 2003 r.

Dlatego sprawdziliœmy, jak to z
bezrobociem by³o w 2003 r., porów-
nuj¹c miesi¹ce listopad do listopada
2012  r.

Po dziesiêciu latach owocnej pra-
cy na rzecz rozwoju powiatu - mo¿na

Jak to by³o, kiedy
pan Kazimierz Saæ
starost¹ zosta³?

powiedzieæ - sukces. Ró¿nica w pro-
centach, to o 13,2% mniej bezrobot-
nych.

 Czy na pewno? Kto policzy³ ile
m³odych osób w œrednim wieku
wyjecha³o za chlebem do krajów
oœciennych? Wed³ug naszej wiedzy,
to oko³o 2500 - 2800 synów, córek,
ziêciów, rodziców i ca³e rodziny opu-
œci³o powiat gryficki. Ktoœ powie, ¿e
z ewidencji ludnoœci to nie wynika.
Pewnie, ¿e nie wynika, bo wyje¿d¿a-
j¹c nie myœli siê o tym, ¿e do domu
rodzinnego ju¿ siê nie wróci. Albo
wróci po 3 -6 miesi¹cach na krótki
urlop, to po co siê wymeldowywaæ z
powiatu gryfickiego, jak zagranic¹
nie ma to ¿adnego znaczenia. Czy w
swoich rachubach i chwaleniu siê
wybitnymi osi¹gniêciami, ten zaist-
nia³y fakt starosta wzi¹³ pod uwagê?
Chyba nie. Dane o bezrobociu za-
czerpniête z oficjalnej strony Powia-
towego Urzêdu Pracy.

Listopad 2003r. listopad 2012r.
- liczba bezrobotnych 9271 osób - liczba bezrobotnych 5062 osób
- w tym kobiet 4844 - w tym kobiet 2698
- z prawem do zasi³ku 1667 - z prawem do zasi³ku 1275
- stopa bezrobocia - 36,9% - stopa bezrobocia - 23,7%

(GRYFICE) Radni zbior¹ siê na obradach 8 lutego  2013 r. (pi¹tek) o
godz. 9.00 w sali urzêdu miejskiego w Gryficach.
Proponowany porz¹dek obrad.
1. Przyjêcie sprawozdania z poprzedniej sesji.
2. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gryfic w okresie miêdzy sesjami.
3. Przedstawienie protoko³u z kontroli zleconej Komisji Rewizyjnej Uchwa³¹
Nr XXIV/315/2012 Rady Miejskiej w Gryficach z dnia 27 wrzeœnia 2012 r. w
sprawie u¿ytkowania samochodu s³u¿bowego przez Burmistrza Gryfic.
4. Podjêcie uchwa³y w sprawie zmiany bud¿etu i zmian w bud¿ecie gminy.
5. Podjêcie uchwa³y zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Gryfice
na lata 2013-2020.
6. Podjêcie uchwa³y w sprawie uchwalenia Regulaminu czystoœci i porz¹dku
na terenie Gminy Gryfice.
7. Podjecie uchwa³y w sprawie wyboru metody ustalania op³aty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej op³aty.
8. Podjêcie uchwa³y w sprawie wzoru deklaracji o wysokoœci op³aty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi sk³adanej przez w³aœciciela nieru-
chomoœci.
9. Podjêcie uchwa³y w sprawie szczegó³owego sposobu i zakresu œwiadczenia
us³ug  w zakresie odbierania odpadów komunalnych od w³aœcicieli nierucho-
moœci i zagospodarowania tych odpadów w  zamian za uiszczan¹  przez w³a-
œciciela  nieruchomoœci op³atê za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
10. Podjêcie uchwa³y w sprawie  terminu, czêstotliwoœci i trybu uiszczania
op³at za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
11. Podjêcie uchwa³y w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilak-
tyki i Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych na 2013 r.
12. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na sprzeda¿ lokalu u¿yt-
kowego po³o¿onego w Gryficach przy ul. Ks. St. Ruta 18 w drodze bezprze-
targowej na rzecz najemcy.
13. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na sprzeda¿ lokalu u¿yt-
kowego po³o¿onego w Gryficach przy ul. Ks. St. Ruta 11a w drodze bezprze-
targowej na rzecz najemcy.
14. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na nieodp³atne u¿yczenie
nieruchomoœci stanowi¹cej œwietlicê wiejsk¹ po³o¿on¹ w miejscowoœci
Gr¹dy gmina Gryfice.
15. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na wyst¹pienie z roszcze-
niem do podmiotu, który wzniós³ budynek na gruncie stanowi¹cym dzia³kê
nr 75 po³o¿on¹ w obrêbie 10 miasta Gryfice we w³asnoœci Gminy Gryfice o
nabycie przez niego tego gruntu od Gminy Gryfice za wynagrodzeniem.
16. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na zbycie w drodze prze-
targu ustnego nieograniczonego nieruchomoœci po³o¿onej w obrêbie nr 6
miasta Gryfice o numerze geodezyjnym 165 oraz zgody na obci¹¿enie dzia³ki
oznaczonej numerem geodezyjnym 225 s³u¿ebnoœci¹ gruntow¹.
17. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na sprzeda¿ w drodze bez-
przetargowej nieruchomoœci po³o¿onej w obrêbie geodezyjnym nr 2 miasta
Gryfice o numerze geodezyjnym 8/4 na rzecz w³aœcicieli dzia³ki s¹siedniej o
numerze geodezyjnym 21/10.
18. Podjêcie uchwa³y w sprawie wyra¿enia zgody na zawarcie kolejnych
umów dzier¿awy z dotychczasowymi dzier¿awcami w trybie bezprzetargo-
wym na okres 1 roku.
19. Podjêcie uchwa³y w sprawie sprzeda¿y w drodze przetargu ustnego nie-
ograniczonego nieruchomoœci po³o¿onej przy ul. Marsza³ka J. Pi³sudskiego
20. Podjêcie uchwa³y w sprawie zmiany Uchwa³y Nr XV/203/2008 Rady
Miejskiej w Gryficach z dnia 18 marca 2008 r. w sprawie sprzeda¿y w drodze
przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomoœci po³o¿onej przy ul.
Marsza³ka Józefa Pi³sudskiego w Gryficach.
21. Podjêcie uchwa³y w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w
Gryficach na 2013 r.
22. Podjêcie uchwa³y w sprawie zatwierdzenia planów pracy sta³ych komisji
Rady Miejskiej w Gryficach na 2013 r.
23. Informacje Przewodnicz¹cego Rady Miejskiej; informacja Burmistrza o
trybie i sposobie za³atwienia interpelacji radnych zg³oszonych na XXVII i
XXVIII sesji RM.
25. Interpelacje radnych, wolne wnioski i zapytania.

Sesji Rady Miejskiej
w Gryficach

Nag³a odwil¿ spowodowa³a przy-
spieszone topnienie œniegu na da-
chach budynków i zsuwanie siê
œniegu na chodnik.

To nie prawda, ¿e zdarzenie osu-

Tak te¿ mo¿na
wania siê œniegu mo¿na by³o przewi-
dzieæ. Na dachach by³o go zbyt ma³o,
by do niego przywi¹zywaæ uwagê.

W Bibliotece Miejskiej problem
dostrze¿ono i ostrze¿ono przechod-
niów.                                                  MJ

Proponowany porz¹dek obrad
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CMYK

(GRYFICE) W minionym
roku, bardzo póŸn¹
jesieni¹, Zak³ad Us³ug
Technicznych Andrzej
Stefañski z Gryfic
przyst¹pi³ do usuwania
pogiêtych w wodzie i
przez wodê larseników
w miejscu, które dumnie
nazwano  punktem
wodowania kajaków.

Punkt powsta³ w ramach projek-
tu budowy czterech przystani kaja-
kowych pn. „Kajakiem do morza”.
Zbudowany byle jak i z byle jakiego
materia³u zosta³ rozmyty przez wart-
ki w tym miejscu nurt rzeki Regi.
Larseniki (metalowe elementy wija-
ne w nabrze¿a) ów ZUT Andrzej Ste-
fañski wyci¹gn¹³ z wody, wbi³ na-
stêpne -  solidne w linii prostej do
schodów, które s¹ obok, zbudowane
w ramach innego projektu, tj. prze-
budowy jazów na rzece Redze.

Granitowe schody prowadz¹
wprost w nurt rzeki, jeœli jest odpo-
wiedni stan wody. Z powodzeniem
mog¹ byæ wykorzystywane przez
kajakarzy do wodowania kajaków.
Ale nie s¹, bo poni¿ej schodów
ukryte jest w wodzie gruzowisko,
ró¿ne kamienie i worki pe³ne ¿wiru,
czyli jest niebezpiecznie.

Gdyby dbano o pieni¹dze podat-

Remont punktu czy zejœcia, i za ile?
ników, to wystarczy³aby dobra ko-
parka i jakiœ traktor z przyczep¹. Star-
czy³oby gruz wydobyæ i wywieŸæ.
Nikt tego nie zrobi³, a inwestycja
zosta³a zakoñczona i oddana do
u¿ytku.

I mo¿e nie dziwi fakt, ¿e starosta
powiatu chce mieæ w³asny punkt
wodowania (tj. przynale¿ny do przy-
stani kajakowej i projektu „Kajakiem
do morza”) i rozliczenia z niego wy-
nikaj¹ce.

W minion¹ sobotê, 26 stycznia
br., nowe larseny i wyrwê w nabrze¿u
zasypano g³azami ró¿nej wielkoœci i
ziemi¹. S¹dzono, ¿e przyczep¹ ziemi,
któr¹ przywieziono, wyrównaj¹ na-
brze¿e. Ale nie, ziemiê i g³azy spy-
chem zsuniêto do linii larsenów, a
póŸniej kopar¹ wszystko wrzucono
do Regi. Przy samych larsenach
wykonano metalowy szalunek, któ-
ry przy okazji zaleje siê betonem. Kto
w tych g³azach zrzuconych do Regi
zwoduje jakiœ kajak? No, mo¿e cz³on-
kowie Stowarzyszenia Idziemy Ra-
zem, bo normalny kajakarz tego nie
zrobi w trosce o sprzêt. Na pewno
znajdzie sobie punkt do wodowania
kajaków dalej od schodów z granitu
i powstaj¹cego punktu wodowania.
Pieni¹dze, jak nic, znowu wyrzucone
w wodê.

A ile tych pieniêdzy by³o?
I. Z prac Zarz¹du Powiatu Gryfic-

kiego w okresie od 20.06.2012 do

21.08.2012 – w tym czasie Zarz¹d
zdecydowa³ o uniewa¿nieniu prze-
targu na remont punktu wodowania
kajaków w Gryficach. Wp³ynê³a jed-
na oferta, której cena – 98.503,39 z³
przewy¿sza³a kwotê, jak¹ zamawiaj¹-
cy przeznaczy³ na realizacjê powy¿-
szego zadania, tj. 70 000 z³.

II. Sprawozdanie jw. w okresie
od 20.11.2012 do 12.12.2012 – Zarz¹d
zdecydowa³ o zleceniu wykonania
remontu punktu wodowania kaja-
ków w Gryficach dla Zak³adu Us³ug
Technicznych Andrzej Stefañski z
Gryfic za kwotê 90.000 z³,

III. Uzasadnienie do Uchwa³y Nr
SP/2012 Rady Powiatu Gryfickiego z
dnia 28 listopada 2012 r., pkt 7 –
zwiêksza siê plan wydatków Staro-
stwa Powiatowego w Gryficach w
dziale 630 – Turystyka, rozdziale
63095 – pozosta³a dzia³alnoœæ o kwo-
tê 20.000 z³ z przeznaczeniem na bu-
dowê ZEJŒCIA dla kajakarzy w
Gryficach,

IV. Uzasadnienie do Uchwa³y Nr
SP/13 Rady Powiatu Gryfickiego z
dnia 23 stycznia 2013 r., pkt 1 –
zwiêksza siê plan dochodów Powia-
tu Gryfickiego w dziale 630 – Tury-
styka, rozdziale 63095 – Pozosta³e
zadania, o kwotê  90.003,10 z³.

Jednoczeœnie zwiêksza siê plan
wydatków Starostwa Powiatowego
w Gryficach w dziale 630 – Turysty-
ka, rozdziale 63095 – Pozosta³e zada-
nia o kwotê  90.003,10z³ z przeznacze-
niem na remont ZEJŒCIA dla kaja-
karzy na rzece Redze.

O co tu chodzi? Raz siê pisze:
„Punkt wodowania kajaków w Gryfi-
cach”, drugi raz „Zejœcie dla kajaka-
rzy na rzece Redze”.

Czy to na tym polega pouczenie

starosty powiatu gryfickiego przez
urzêdników z Urzêdu Marsza³kow-
skiego, o czym mówi³ na XXVIII sesji
Rady Powiatu 23 stycznia br., by
unikn¹æ korekty finansowej w wy-
sokoœci 308.937,77 z³?

W dniach 21 – 25 maja 2012 r. IZ
RPO WZ przeprowadzi³a kontrolê
projektu, jakie nieprawid³owoœci
stwierdzono, jak¹ i za co korektê fi-
nansow¹ na³o¿ono, mo¿na siê szcze-
gó³owo dowiedzieæ np. na portalu
www.fak-tel.pl.

Wydaje siê, ¿e potrzebna jest
kolejna kontrola, bo przecie¿ w za³o-
¿eniu by³ wydatek 70.000 z³ na re-
mont punktu wodowania, póŸniej- w
listopadzie - pojawia siê 20 tys. z³ na
zejœcie dla kajakarzy, co by da³o
kwotê 90 tys. z³, jak¹ wydano na re-
mont punktu wodowania kajaków
zlecaj¹c tê pracê dla Zak³adu Us³ug
Technicznych Andrzej Stefañski.
Czy mo¿e by³ to sposób na nierozpi-
sanie kolejnego przetargu, tym ra-
zem na 90 tys. z³?

No dobrze, to by³o w 2012 roku.
Ale na sesji w styczniu 2013 r. nagle
pojawia siê ponownie zejœcie dla
kajakarzy i wydatek 90.003,10 z³.

Przecie¿ w styczniu 2013 roku
radni nie mog¹ ju¿ zmieniaæ bud¿etu
za 2012 rok. Jest to wiêc wydatek w
nowym bud¿ecie i to przypuszczal-
nie na to, na co ju¿ raz wydano w
roku ubieg³ym.

Czy¿by wiêc na ZEJŒCIE i
PUNKT WODOWANIA wydano
³¹cznie 180.003,10 z³ (90 + 90.003,10
z³)?

Pytamy, bo mo¿e czegoœ nie ro-
zumiemy, co to jest: punkt wodowa-
nia w Gryficach i zejœcie dla kajaka-
rzy na rzece Redze? Mo¿e ktoœ m¹-
dry odpowie na to pytanie.        MJ

(GRYFICE) Kolejna luka w za-
budowie ul. Niepodleg³oœci uzupe³-
niona nowym budynkiem.

25 stycznia br. zosta³o otwarte
kino, restauracja i coœ tam jeszcze.

Luka zabudowana

Obiekt zewnêtrznie ³adny, wewn¹trz
nie byliœmy. Otwarcie przybytku
„uciech” rodzinnych odby³o siê ci-
cho, bez rozg³osu. Ogólnie echa
otwarcia s¹ pozytywne.                MJ
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Dorabianie ideologii to jest dzi-
siaj modne. Tym stwierdzeniem
burmistrz Gryfic Andrzej Szczy-
gie³ objaœni³ nam i naszym czytelni-
kom powody, dla których LDG
„Gryflandia” nie mo¿e dzia³aæ.

Za wyjaœnienia dziêkujemy i po-
dajemy sk³ad samozwañczego, ni-
gdzie nie zarejestrowanego Zarz¹du
LGD „Gryflandia”, powo³anego na
tajnym zebraniu w tajnym miejscu w
Karnicach.

Sk³ad samozwañczego Zarz¹du
LGD „Gryflandia”:

Kazimierz Saæ – przewodnicz¹cy
(starosta),

Lech Puzdrowski – wiceprze-
wodnicz¹cy (wójt Karnic)

S³awomir Ruszkowski – sekretarz
(przew. rady w Trzebiatowie)

Stanis³aw Ho³ubczak – skarbnik
(sekretarz powiatu)

Marian Maliñski – cz³onek (bur-

Samozwañczy
Zarz¹d Gryflandii

mistrz P³otów)
Robert Skraburski – cz³onek

(wójt Rewala)
Komisja Rewizyjna:
Anna Mirecka – przewodnicz¹-

cy (P³oty); Janusz Kaczmarek – wi-
ceprzewodnicz¹cy (Gryfice), Woj-
ciech Buczkowski – sekretarz (Trze-
biatów).

S¹d Kole¿eñski:
Beata Smoleñska – przewodni-

cz¹ca; Andrzej PrzeŸdziêk – wice-
przewodnicz¹cy; Ryszard Maliñski
– sekretarz.

Dziwne, ¿e w tej, jak na razie sa-
mozwañczej tajnej grupie, nie ma
radnego Krzysztofa Kozaka, a prze-
cie¿ to on w³aœnie na jednej z sesji
Rady Miejskiej w Gryficach do LGD
„Gryflandia” desygnowa³ na pe³no-
mocnika Gminy Gryfice Stanis³awa
Ho³ubczaka i to by³ pocz¹tek proble-
mów w dzia³aniu „Gryflandii”.    MJ

(GRYFICE) W³aœciciel posesji
jest, najemcy s¹ i robi¹ co mog¹, by
chodnik przy ich punktach handlo-
wych by³ odœnie¿ony.

Ale tam, gdzie najemcy brak, czy
te¿ zawiesi³ dzia³alnoœæ, to z mocy
obowi¹zuj¹cego prawa w³aœciciel
powinien sam œnieg usuwaæ. Jeœli
mieszka gdzieœ indziej, ni¿ w Gryfi-

Tak byæ nie powinno

cach, to te¿ zobowi¹zany jest do
zapewnienia bezpieczeñstwa prze-
chodniom. Jest odwil¿, lód na chod-
niku sam siê roztopi, ale historia
mo¿e siê powtórzyæ i wtedy przyda-
³aby siê interwencja Stra¿y Miej-
skiej. Mandat zmobilizuje do myœle-
nia w³aœcicieli ca³ej posesji przy ul.
Mickiewicza.                                  MJ

(GRYFICE)
Przedstawiamy ludzi
i firmy, którym za pracê
i promocjê miasta i
gminy Gryfice w 2012
roku podziêkowania
z³o¿y³ burmistrz Gryfic
Andrzej Szczygie³
na „Noworocznym
Spotkaniu – 2013”.

1. Zwi¹zek Dru¿yn ZHP „Rega”
– podziêkowanie za trud w³o¿ony w
umacnianie wartoœci patriotycz-
nych wœród mieszkañców gminy
Gryfice.

2. „PROFIL” Wojciech Przê-
czek – podziêkowanie za rozwój lo-
kalnej przedsiêbiorczoœci oraz po-
moc okazywan¹ gryfickim organiza-
cjom.

3. Rada So³ecka So³ectwa Staw-
no – podziêkowanie za organizacjê
¿ycia spo³eczno-kulturalnego w œro-
dowisku wiejskim.

4. Kazimierz £aszewski – po-
dziêkowanie za propagowanie spor-
tu szkolnego wœród m³odzie¿y oraz
kszta³towanie pozytywnego wize-
runku Gryfic na arenie miêdzynaro-
dowej.

5. Bank Spó³dzielczy w Gryfi-
cach – podziêkowanie za profesjo-
nalizm w dziedzinie bankowoœci,
dba³oœæ o finanse naszych miesz-

Krzysztof Grabowiecki – podziêko-
wanie za rozwój lokalnej przedsiê-
biorczoœci, tworzenie nowych miejsc
pracy oraz dzia³alnoœæ spo³eczn¹.

7. Gminna Spó³dzielnia „Samo-
pomoc Ch³opska” w Gryficach –
podziêkowanie z integrowanie spo-
³ecznoœci wiejskich oraz gotowoœæ
do niesienia pomocy, zw³aszcza w
ma³ych miejscowoœciach gminy Gry-
fice.

8. Witold Koziorowski – podziê-
kowanie za krzewienie filatelistyki,
jako istotnego przyk³adu rozwoju
zainteresowañ wœród wielu pokoleñ
gryficzan.

9. Komisja Zak³adowa „NSZZ
Solidarnoœæ” przy Zak³adzie Go-
spodarki Komunalnej w Gryficach
– podziêkowanie za wykazanie siê
ogromn¹ wra¿liwoœci¹ i trosk¹ o do-
bro pracowników oraz zak³adu pracy.

Docenieni za pracê dla spo³ecznoœci

Witold Koziorowski

Zenon Wyrwiñski

kañców oraz ogromn¹ hojnoœæ i
gotowoœæ do wspomagania wielu
gminnych inicjatyw.

6. Firma Handlowo-Us³ugowa

NSZZ Solidarnoœæ

10. Szko³a Podstawowa nr 4 im.
I Samodzielnej Warszawskiej Bry-
gady Kawalerii w Gryficach – po-
dziêkowanie dyrekcji, gronu peda-
gogicznemu oraz uczniom za inno-
wacyjnoœæ, konsekwencjê we wdra-
¿aniu systemów edukacyjnych oraz
wysokie wyniki w nauczaniu.

11. Zenon Wyrwiñski – podziê-
kowanie za kszta³towanie œwiado-
moœci historycznej wœród naszych
mieszkañców oraz profesjonalne
usystematyzowanie zbiorów.

Grawertony z tekstem serdecz-
nych podziêkowañ wrêcza³ bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³, któ-
remu towarzyszy³ wrêczaj¹c kwiaty
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej
Krzysztof Tokarczyk. Wszyscy ww.
zostan¹ wpisani do „Z³otej Ksiêgi
Zas³u¿onych Gminy Gryfice”.     MJ

Zapisani w ksiêdze
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(P£OTY) Kto i ile zap³aci za to,
¿e Urz¹d Miejski w P³otach nie za-
stosowa³ w³aœciwej procedury w
sprawie szacowania strat w dwóch
gospodarstwach w Modlimowie?
Miejscowi rolnicy stracili przez to
sporo pieniêdzy, ale do winy nikt nie
chce siê przyznaæ. Burmistrz Ma-
liñski nie czuje siê winny, radni za-
mierzaj¹ odrzuciæ skargê na niego,
wiêc rolnicy pok³adaj¹ nadziejê w
prokuraturze, która zajê³a siê t¹
spraw¹. Czy s³usznie - przekonamy
siê wkrótce.

Sprawa zaczê³a siê tak; w maju
2012 roku panie Anna Rzadkiewicz i
Marta Mikulska, prowadz¹ce go-
spodarstwa rolne we wsi Modlimo-
wo, wys³a³y pisma do Urzêdu Miej-
skiego w P³otach z proœb¹ o powo-
³anie komisji, celem „oszacowania
iloœci wymarzniêæ” na swoich plan-
tacjach malin.

Dzia³aj¹c wrêcz rutynowo, bur-
mistrz P³otów Marian Maliñski po-
winien przes³aæ do wojewody wnio-
ski o oszacowanie szkód. Wojewoda
po otrzymaniu tych wniosków uru-
chamia powo³an¹ przez siebie komi-
sjê, która szacuje szkody, a jej prze-
wodnicz¹cy przesy³a wnioski woje-
wodzie, który wystêpuje do Mini-
stra Rolnictwa o wyra¿enie zgody
na uruchomienie preferencyjnej linii
kredytowej dla poszkodowanego
rolnika. Tu jednak sta³o siê coœ dziw-
nego.

Jak wynika z korespondencji
miêdzy stronami, burmistrz nie wy-
s³a³ wniosków do wojewody, lecz
przekaza³ je urzêdniczce, która skie-
rowa³a pisma do Zachodniopomor-
skiego Oddzia³u Doradztwa Rolni-
czego (ZODR w Barzkowicach, Te-
renowy Zespó³ Doradców w Gryfi-
cach. St¹d ruszy³a komisja, w sk³a-
dzie: Marian Dominik (ZODR OT
Gryfice, Barbara Kocik (UM w P³o-
tach) i Jaros³aw Krzeœniak (przed-
stawiciel ZIR), która oszacowa³a
straty. Jednak zrobi³a to Ÿle i postê-
powa³a niezgodnie z procedur¹,
wiêc wnioski rolników nie zosta³y
uwzglêdnione. W jednym z pism
mówi siê nawet, ¿e nie zosta³y one
przes³ane wojewodzie!

Ale po kolei.
W po³owie maja 2012 r. rolnicy

wys³ali wnioski do urzêdu. 4 czerw-
ca komisja oszacowa³a szkody. 22
paŸdziernika pani Anna Rzadkiewicz
pisze do burmistrza: „Z informacji ja-
kie uzyska³am od pana Mariana
Dominika, protokó³ nie zosta³ prze-
kazany do wojewody przez pana,
mimo ¿e w protokole jest zapis o

Radni ochroni¹ burmistrza? Uzasadnienie o odrzucenie skargi to kpina z logiki i mieszkañców

Burmistrz P³otów nie widzi problemu
i nie czuje siê winny

przekazaniu i nie mam prawa ubiega-
nia siê o dotacjê z programu Przywra-
cania potencja³u produkcji rolnej
zniszczonego w wyniku wyst¹pie-
nia klêsk ¿ywio³owych. Moje straty
wynosz¹ 36,860 z³, mia³am szansê na
uzyskanie 25,974 z³, któr¹ straci³am
przez pana”. Pani Mikulskiej straty
oszacowano na 71 tys. z³, chocia¿
póŸniej okaza³o siê, ¿e komisja po-
pe³ni³a b³¹d i te kwoty mog³yby byæ
znacznie wy¿sze. Rolniczki wyst¹pi-
³y do burmistrza o polubowne za³a-
twienie sprawy.

22 paŸdziernika burmistrz Maliñ-
ski odpisuje im, ¿e ich wnioski o
odszkodowanie s¹ bezzasadne,
gdy¿ wg zarz¹dzenia wojewody pro-
toko³y nie przesy³a on, lecz prze-
wodnicz¹ca komisji powo³anej przez
wojewodê. Jest ni¹ pani Irena
£ucka, szefowa ZODR.

Rolnicy zwracaj¹ siê do wojewo-
dy o wyjaœnienie sprawy. Ten
29.10.12 pisze do burmistrza: „do
Wojewody Zachodniopomorskie-
go nie wp³yn¹³ wniosek z UM w P³o-
tach o wszczêcie dzia³añ Komisji do
szacowania szkód w gospodar-
stwach rolnych... W zwi¹zku z po-
wy¿szym uprzejmie proszê o poda-
nie przyczyny nieprzekazania infor-
macji do Wojewody o potrzebie roz-
poczêcia prac Komisji Wojewody.
Przypominam, ¿e Gmina zobowi¹za-
na jest do niezw³ocznego przekazy-
wania informacji o wyst¹pieniu klê-
ski ¿ywio³owej na jej terenie, nawet
w pojedynczych gospodarstwach
rolnych”.

Kolejne pismo, 31.10.12, woje-
woda wystosowuje do Agnieszki
Wilk, p.o. Kierownika Terenowego
Zespo³u Doradców w Gryficach,
zwracaj¹c uwagê, ¿e wzór protoko³u
z szacowania szkód „stosuje siê tyl-
ko i wy³¹cznie w przypadku, gdy Ko-
misja ta zosta³a uruchomiona na
wniosek Wojewody”. Zwraca uwa-
gê, ¿e komisja szacuj¹ca szkody
podjê³a dzia³ania „samoistnie” i w
dodatku dokumenty „zosta³y opra-
cowane niezgodnie z obowi¹zuj¹c¹
Informacj¹ dla Komisji powo³anych
przez Wojewodê, dot. ogólnych za-
sad szacowania szkód, bowiem
okreœlony w procentach poziom
szkód wyliczony zostaæ powinien
na podstawie œredniej rocznej pro-
dukcji rolnej w stosunku do ca³ego
gospodarstwa, a nie jak obliczono
w ww. protoko³ach tylko uszkodzo-
nej uprawy”. Tak jak pisa³em, zmie-
ni³o to wartoœæ szkód, które rolnicy
szacuj¹ na oko³o 300 i 100 tys. z³.

6 listopada burmistrz odpowiada
wojewodzie; „pracownica tut. Urzê-
du skontaktowa³a siê z pracownika-

mi ZODR Barzko-
wice T/O Gryfice
(burmistrz nawet
nie wie, ¿e nie ma
TO, a jest ZDR -
przyp. Red.) celem
ustalenia sposo-
bu postêpowania
w tej sprawie. Pra-
cownik ZODR
stwierdzi³, ¿e nale-
¿y w tej sprawie
udaæ siê do miejsc
wyst¹pienia strat celem spisania
protoko³ów”. I dalej: „Tego typu po-
stêpowanie by³o praktykowane od
kilku lat w ka¿dym przypadku zg³o-
szenia strat w uprawach. Gmina nie
przekazywa³a osobnej informacji
Wojewodzie (...)”.

Wojewoda, po przypomnieniu
w³aœciwej procedury w tej sprawie,
pismem z 15.11.2012 przypomina
burmistrzowi: „Nadmieniam, ¿e w la-
tach ubieg³ych ww. procedura sto-
sowana by³a równie¿ przez Pana
Burmistrza, czego potwierdzeniem
mo¿e byæ przes³any chocia¿by w
2011 r. wniosek z dnia 12 lipca 2011
r., znak (...)” i tu wojewoda cytuje
wniosek burmistrza „o uruchomie-
nie Komisji ds. szacowania szkód”.

Ma³o tego, wojewoda przypomi-
na, ¿e zarówno w 2011 jak i 2012 r. wo-
jewoda organizowa³ narady, na któ-
rych by³y przedstawiane szczegó³o-
we informacje dotycz¹ce tej proce-
dury. „Jak wynika z list obecnoœci, w
obydwu nardach uczestniczy³
przedstawiciel gminy P³oty”.

Skarga na burmistrz
bezzasadna?
7 grudnia obie rolniczki sk³adaj¹

skargê na burmistrza do Rady Miej-
skiej, zarzucaj¹c mu niedope³nienie
obowi¹zków, poprzez nie przes³anie
wniosku do wojewody, czym narazi³
je na utratê znacznych kwot pomo-
cowych. Dodaj¹, ¿e chcia³y spotkaæ
siê z burmistrzem, ale on nie wykaza³
zainteresowania.

Na dzisiejsz¹ sesjê przygotowa-
no projekt uchwa³y uznaj¹cej skargê
za bezzasadn¹. W uzasadnieniu po-
wtarza siê powy¿sze fakty, ale... Co
prawda stwierdza siê, czarno na bia-
³ym, ¿e „W myœl Zarz¹dzenia (woje-
wody) burmistrz po otrzymaniu
wniosku od rolnika winien poinfor-
mowaæ (a raczej wnioskowaæ, co ma
inn¹ wagê administracyjn¹ - przyp.
Red.) o tym Urz¹d Wojewódzki”, ale
„W niniejszej sprawie pracownik
tut. Urzêdu nie zawiadomi³ wpraw-
dzie Urzêdu Wojewódzkiego o
wp³yniêciu wniosku, ale skontakto-
wa³ siê w tej sprawie z pracownikiem

ZODR, który wdro¿y³ stosown¹
procedurê zgodn¹ z cyt. wy¿ej Za-
rz¹dzeniem. Takie postêpowanie
doradcy ZODR utwierdzi³o pracow-
nika Urzêdu Miejskiego w P³otach w
przekonaniu, ¿e postêpowanie w
sprawie (...) jest prawid³owe i nie ma
potrzeby sk³adania osobnej infor-
macji do Urzêdu Wojewódzkiego
(...). Natomiast z nieznanych Burmi-
strzowi P³otów przyczyn przedmio-
towe protoko³y po ich zatwierdzeniu
nie zosta³y przes³ane do Wojewody.
(...) W tym stanie rzeczy uznaæ na-
le¿y, i¿ brak formalnej informacji
ze strony Burmistrza do Wojewody
nie mia³ istotnego znaczenia, gdy¿
póŸniejsze postêpowanie dotycz¹-
ce sporz¹dzenia i zatwierdzeni pro-
toko³ów szacowania szkód, jeœliby
zosta³o doprowadzone do koñca,
spowodowa³oby, ¿e Wojewoda fak-
tycznie posiada³by informacjê o
szkodzie”.

Widaæ zadziwiaj¹cy brak logiki w
tych wywodach. Warto najpierw
przypomnieæ radnym, ¿e skargi roz-
patruje siê merytorycznie, a nie gdy-
ba, co by by³o gdyby. Przedmiotem
skargi jest niedope³nienie obo-
wi¹zków przez burmistrza poprzez
nieprzes³anie wniosku do wojewody
- koniec, kropka. Radni powinni za-
koñczyæ badanie sprawy na tej kwe-
stii - przes³a³ lub nie przes³a³. Przes³a³
- skarga jest bezzasadna, nie przes³a³
- zasadna. To rodzi przecie¿ konse-
kwencje s³u¿bowe, administracyjne
i prawne. Stwierdzenie, ¿e nieprze-
s³anie „informacji”, a de facto wnio-
sku, wojewodzie, nie ma istotnego
znaczenia, jest po prostu kuriozalne.
Mo¿e wiêc radni odpowiedz¹, kto
jest winien w tej sprawie. Pismo
wp³ynê³o do Urzêdu Miejskiego, a
winien jest ZODR? To ju¿ nawet nie
jest œmieszne. Przecie¿ obywatel
bêdzie egzekwowa³ swoje prawa w
stosunku do podmiotu, do którego
wys³a³ pismo, wed³ug w³aœciwoœci.
To chyba proste.

Burmistrz nie czuje siê winny
Burmistrz Marian Maliñski nie

czuje siê winny w tej sprawie. Twier-
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Przewodnicz¹cy Komisji
Bud¿etu i Finansów
Stanis³aw Ho³ubczak
zaprosi³ na zebranie
do sali widowiskowej
GDK cz³onków wspólnot
mieszkaniowych z
osiedla Fabrycznej oraz
ul. Nadrzecznej. Temat
zebrania: wspó³praca
wspólnot z Gryfickim
Towarzystwem
Budownictwa
Spo³ecznego.

Dzieñ spotkania 28 stycznia 2013
r., godz. 17. Na spotkanie przysz³a
pewnie ca³a za³oga GTBS, 2 osoby z
radia PLUS, tym razem bez dyrektora
Radia ks. Sylwestra Marceli, który 1
lutego br. zostaje przeniesiony do
Œwinoujœcia.

O godz. 17. radny Tomasz Mal-
czewski przeprosi³ za opóŸnienie w
rozpoczêciu zebrania, z uwagi na
trwaj¹ce obrady Komisji Bud¿etu i
Finansów, której przewodniczy Sta-
nis³aw Ho³ubczak. Radny poinfor-
mowa³, ¿e zebranie rozpocznie siê o
godz. 17.15. Jedna z pañ zauwa¿y³a,
¿e jest to lekcewa¿enie mieszkañców
i zwyczajne kpiny, bo nikogo nie in-
teresuje, co robi pan Ho³ubczak.
Skoro zaprasza³, to powinien byæ
obecny na sali przed godzin¹ spo-
tkania, a nie po. Po kwadransie na
salê wszed³ ca³y sk³ad komisji z rad-
nymi S. Ho³ubczakiem (na zdjêciu

Wspólnoty albo nie przysz³y,
albo nie mia³y problemów
z GTBS

poni¿ej) i K. Kozakiem. Radny Ho-
³ubczak przedstawi³ harmonogram
zebrania, gdzie w pierwszym punkcie
by³o omówienie bud¿etu gminy Gry-
fice na 2013 rok.

Mieszkaniec osiedla „S³onecz-
nego” wsta³ i powiedzia³: mo¿e tak
zapytamy, ile jest na sali przedstawi-
cieli wspólnot mieszkaniowych, a
póŸniej bêdziemy dyskutowaæ, bo
zbyt du¿o osób tu nie widzê. W górê
powêdrowa³o 8 r¹k, w tym radnej Be-
aty Smoleñskiej i 3 towarzysz¹cych
jej mieszkañców ze wspólnoty, do
której nale¿¹. Zainteresowanie ze-
braniem - jak widaæ - by³o niewielkie.
Stwierdzono, ¿e wspólnoty mieszka-
niowe nie maj¹ zbyt wiele wspólne-
go z GTBS-em, a to co maj¹, to jest
pozytywnie oceniaj¹.

Niemniej starszy pan, towarzy-
sz¹cy radnej Smoleñskiej, wyrazi³
pretensje pod adresem burmistrza
Gryfic, nieobecnego na tym klubo-
wym spotkaniu, ¿e blokuje budowê
kilku kot³owni przy ul. Leœnej. Prezes
GTBS Zbigniew Chabowski rzeczo-
wo objaœni³, ¿e burmistrz niczego nie
blokuje, ¿e jest to decyzja Woje-
wódzkiego Konserwatora Zabyt-
ków, a nie burmistrza. Mimo to, star-
szy pan nie ustêpowa³ w dyskusji i
jako argumentem pos³ugiwa³ siê
zdjêciem z Ko³obrzegu, gdzie konte-
nerowe gazownie stoj¹. Mog¹ sobie
staæ, ale tam w pobli¿u nie stoi œre-
dniowieczna Baszta Prochowa, tak
jak na ulicy Leœnej w Gryficach,
gdzie radna Smoleñska widzia³aby
a¿ 3 kontenery gazowe.

Prawd¹ jest, ¿e Wojewódzki Kon-
serwator Zabytków wyrazi³ zgodê na
budowê kot³owni gazowej, ale pod-
ziemnej.

Pani ze wspólnoty mieszkanio-

wej przy ul. Brackiej zg³osi³a problem
braku miejsc parkingowych dla
mieszkañców przy tej ulicy. Wskaza-
³a te¿ miejsce pomiêdzy budynkami
ul. Wojskiego Polskiego, Nadrzecz-
nej, Klasztornej i Brackiej, gdzie
mo¿e powstaæ parking.

W tej sprawie zabra³ g³os radny
Krzysztof Kozak, który stwierdzi³, ¿e
przy Redze jest wolny teren, na któ-
rym mo¿na zbudowaæ parking, ale
burmistrz nie wyra¿a zainteresowa-
nia itd. Mieszkaniec z osiedla S³o-
necznego przypomnia³ panu Koza-
kowi, ¿e to teren zalewowy i szkoda
na tak¹ inwestycjê wyrzucaæ pieni¹-
dze z bud¿etu.

PóŸniej omawiano ustawê œmie-
ciow¹, czyli ile i za co bêdziemy p³a-
ciæ. Radny Kozak znowu zabra³ g³os
i stwierdzi³, ¿e mo¿na by³o rozbudo-
waæ sk³adowisko œmieci w Smolêci-
nie i nie by³o by problemu z wywózk¹
œmieci do utylizacji w S³ajsinie. Rad-
ny chyba zapomnia³, ¿e w myœl dy-
rektyw unijnych sk³adowiska œmieci
musz¹ zamykane i to do 1 lipca 2013
roku oraz poddane rekultywacji, bo
w innym przypadku u¿ytkownikowi
gro¿¹ kary pieniê¿ne.

Na spotkaniu poruszono temat
przy³¹czy do wodoci¹gów. I znowu
radny Kozak stwierdzi³, ¿e to ¿aden
problem, on pomo¿e, bo zna przypa-
dek z Radowego Ma³ego, gdzie wody
bie¿¹cej nie mieli, a do domu wkrad³a
siê cholera i woda by³a potrzebna.
Rada Gminy w Radowie Ma³ym pod-
jê³a uchwa³ê i zleci³a wykonanie przy-
³¹cza OPS.

Czyli tak, jeœli w Gryficach ktoœ
ma problemy z przy³¹czem do wodo-
ci¹gu, to niech pisze podanie do
Klubu Razem dla przysz³oœci, a oni
ju¿ problem rozwi¹¿¹.                    MJ

dzi, ¿e on nic nie musia³ wysy³aæ, a
powinna to zrobiæ kierownik komisji
powiatowej ZODR, która na przewod-
nicz¹cego komisji szacuj¹cej straty
wyznaczy³a Mariana Dominika.

- Nas tylko poproszono, byœmy
oddelegowali pracownika i oddele-
gowa³em pani¹ zajmuj¹c¹ siê rolnic-
twem, Barbarê Kocik. Komisja osza-
cowa³a straty i ten protokó³, zatwier-
dzony przez pani¹ kierownik Wilk,
powinien zgodnie z zarz¹dzeniem
trafiæ do wojewody. Nie trafi³ do
wojewody. Dyrektor Departamentu
Rolnictwa wojewody mówi, ¿e z in-
nego przepisu wynika, ¿e gmina
powinna powiadomiæ wojewodê o
klêsce. O jakiej klêsce? Myœmy ¿ad-
nej klêski nie og³osili - mówi bur-
mistrz Maliñski.

Mówiê, ¿e procedura jest taka, ¿e
rolnik zg³asza do gminy,  burmistrz
przekazuje wniosek do wojewody, a
ten uruchamia komisjê.

- Z tego co pamiêtam, to rolnicy
zg³osili siê bezpoœrednio do WO-
DRu w Gryficach, do pani Wilk. Nie
do nas.

- Mam pismo z 14 maja 2012 roku,
jakie wp³ynê³o do urzêdu; „Proszê o
powo³anie komisji celem...” itd.

- Ale my nie powo³ujemy komisji.
- Ale burmistrz powinien przes³aæ

wniosek do wojewody, który uru-
chamia komisjê. Zosta³o to zanie-
dbane, ktoœ tego wniosku nie wy-
s³a³.

- Ale to nie zrobi³ burmistrz, bo
burmistrz za to nie odpowiada. Jak
ju¿ ktoœ zrobi³ b³¹d, to zrobi³ pracow-
nik, a nie burmistrz. A pisanie do
mnie, ¿e ma siê pan z nami u³o¿yæ,
dajemy panu termin, inaczej bêdzie-
my pana skar¿yæ o 70 i 40 tysiêcy, to
chyba im siê coœ w g³owach pomy-
li³o. Nie wiem, czy oni kwalifikuj¹ siê
nawet do pomocy. Ogólne straty
powinny byæ wy¿sze, ni¿ 50 procent.
Zreszt¹, ¿e mieli straty na malinach
ewidentne, umorzy³em wszystkie
podatki, które mog³em. - mówi bur-
mistrz. Dodaje, ¿e taka pomoc jest
dla ludzi, którzy utrzymuj¹ siê wy-
³¹cznie z takiej produkcji, a nie dla
tych, którzy maj¹ poletko malin przy
ziemniakach. Gdy mówiê, ¿e pañ-
stwo Mikulscy maj¹ 15 hektarów
malin, burmistrz wydaje siê byæ za-
skoczony. Chyba nie wiedzia³ o tym.
Nie wie tak¿e o tym, ¿e obecnie wy-
stêpowaæ mo¿na o pomoc, gdy stra-
ty s¹ ju¿ powy¿ej 30 procent produk-
cji rocznej.

- Nie chcê dywagowaæ, spotka-
my siê w s¹dzie. Nie czujê siê ani na
jotê winny. Nie zamierzam siê uk³a-
daæ. Ani grosza im nie wyp³acê i tego
siê trzymajmy. Nie czujê siê winny,
je¿eli coœ, to idziemy do s¹du. Ja je-
stem, jako funkcyjny pracownik
Urzêdu Miejskiego w P³otach, ubez-
pieczony na takie zdarzenia i jakby
coœ, to bêdzie za³atwia³ mój ubezpie-
czyciel, a nie ja. - koñczy burmistrz
Maliñski.

O postêpach w tej sprawie bê-
dziemy informowaæ.

Kazimierz Rynkiewicz
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 (GRYFICE) Spotkanie nowo-
roczne burmistrza Andrzeja Szczy-
g³a z mieszkañcami miasta i gminy
maj¹ ju¿ wieloletni¹ tradycjê. W
tym roku nie by³o plakatów ani ba-
nerów przed Urzêdem Miejskim i
GDK, nie by³o widocznej informa-
cji, ¿e burmistrz Gryfic zaprasza
mieszkañców na tradycyjne spo-
tkanie.

Dlaczego tak siê sta³o? Ano kon-
struktorzy bud¿etu Gminy Gryfice
na 2013 rok, tj. przewodnicz¹cy Ko-
misji Bud¿etu i Finansów Stanis³aw
Ho³ubczak i reszta z Klubu Razem dla
przysz³oœci wykreœli³a Noworoczne
Spotkanie z bud¿etu.

By³o to kolejne uderzenie, wy-
mierzone nie tylko w burmistrza, ale
i tych, którzy na takie spotkania
przychodz¹. I niech nikt z Klubu
Razem nie mówi, ¿e to ich dba³oœæ o
oszczêdnoœci spowodowa³a wykre-
œlenie imprezy.

Ale pomijaj¹c te smutne uwagi,
to impreza odby³a siê przy wype³nio-
nej sali widowiskowej GDK, a nawet
dostawione krzes³a by³y zajête, czyli
na spotkanie z burmistrzem przysz³o
ponad 250 osób.

Koncert M³odzie¿y Orkiestry
Dêtej OSP pod kierunkiem kapelmi-
strzem Krzysztofa Malickiego, by³
bardzo piêkny i uœwiadamiaj¹cy
wszystkim w sali, ¿e w Gryficach przy
GDK powsta³o coœ wa¿nego, co ju¿
promuje miasto, gminê i powiat na
arenie wojewódzkiej.

Po wys³uchaniu koncertu i d³u-
gotrwa³ych brawach, g³os zabra³
gospodarz spotkania - burmistrz
Gryfic Andrzej Szczygie³.

- Pragnê serdecznie podziêko-
waæ za dzisiejsze noworoczne spo-
tkanie, serdecznie witam: ks. Kazi-
mierza Pó³toraka - proboszcza para-
fii pw. WNMP, ks. Ireneusza Pastry-
ka - proboszcza parafii pw. NSPJ.
Jestem niezmiernie rad, ¿e moje za-
proszenie przyj¹³ pan starosta po-
wiatu Kazimierz Saæ. Witam naszych
przyjació³ z Gryfowa Œl¹skiego z
burmistrzem Olgierdem PoniŸnikiem
na czele. Witam naszego s¹siada -
wójta gminy Brojce Stanis³awa Gno-
sowskiego. Równie serdecznie wi-
tam przedstawiciele instytucji po-
wiatowych, zak³adów pracy, szkó³,
zwi¹zków zawodowych, stowarzy-
szeñ. Co najwa¿niejsze, to serdecz-
nie dziêkujê, ¿e na dzisiejsze spotka-
nie tak licznie przybyli mieszkañcy
miasta i gminy Gryfice.

Wœród  obecnych byli tak¿e
przedstawiciele marsza³ka woje-
wództwa zachodniopomorskiego

oraz dyrektor biura europos³a Bogu-
s³awa Liberadzkiego.

- Co roku zadajemy sobie pytanie
- jaki jest cel takiego spotkania -
kontynuowa³ burmistrz. - Jest to
spotkanie, które ma na celu podsu-
mowanie minionego roku i podziêko-
wanie naszym mieszkañców za wysi-
³ek w roku 2012 roku

Po drugie, za reprezentowanie
naszego dorobku kulturalnego.
Przed chwil¹ mieliœmy okazjê us³y-
szeæ koncert naszej orkiestry, do-
robku spo³ecznego wszystkich ludzi
i oczywiœcie dorobku gospodarcze-
go, bo przecie¿ z ka¿dym rokiem sta-
jemy siê coraz bogatsi, jako spo³e-
czeñstwo gminy Gryfice, ca³ego
powiatu i regionu.

Jest to spotkanie, które ma na
celu pog³êbiæ nasz¹ integracjê miê-
dzy poszczególnymi organizacjami,
stowarzyszeniami i mieszkañcami.
To równie¿ zapoznanie z naszymi
zamierzeniami na rok 2013. I chyba
najwa¿niejsza sprawa, to przekaza-
nie ¿yczeñ i wyrazów szacunku na
2013 rok, dla wszystkich mieszkañ-
ców i naszych przyjació³, naszego
miasta i naszego regionu.

Najwa¿niejszym wydarzeniem
minionego roku by³o rozpoczêcie
budowy pe³nowymiarowej p³ywalni
prze SP nr 4 w Gryficach. Zamiary
mieliœmy wiêksze, ale po wielu dys-
kusjach i uzgodnieniach rozpoczêli-
œmy budowê p³ywalni.

To wielkie wydarzenie, i myœlê, ¿e
za rok p³ywalnia zostanie oddana do
u¿ytku. Do wa¿nych zadañ w roku
ubieg³ym by³o zakoñczenie budowy
wodoci¹gów w 15 miejscowoœciach
wiejskich. Oczywiœcie nie ma jeszcze
indywidualnych przy³¹czeñ, ale
woda jest rozprowadzona w ca³ej
gminie. To wielki sukces, równie¿ z
udzia³em œrodków unijnych i w³adz
Urzêdu Marsza³kowskiego. To mo-
dernizacja ulic w mieœcie m.in.
wspólnie z powiatem realizowaliœmy
przebudowê ulic Sportowej i Jana
D¹bskiego, gdzie wykonaliœmy mo-
dernizacjê kanalizacji sanitarnej. To
inne ulice na osiedlu XXX-Lecia i w
innych rejonach miasta. To zago-
spodarowanie 10 zbiorników wod-
nych w miejscowoœciach wiejskich,
to poprawa oœwietlenia, budowa
nowych punktów œwietlnych, prze-
budowana ulic miasta np. ul. Win-
centego Witosa, Reymonta i inne.
To równie¿ budowa ma³ej architek-
tury na obszarach wiejskich, przyby-
³y nowe place zabaw.

Jeszcze jeden temat, myœlê, ¿e
s³u¿by mundurowe s¹ z tego zado-
wolone, tj. budowa od pocz¹tku

monitoringu miasta Gryfice. Budo-
wê praktycznie zakoñczono. W naj-
bli¿szym czasie zostanie przeprowa-
dzonych odbiór technicznych tego
monitoringu. Zwiêkszy siê bezpie-
czeñstwo w mieœcie, a na tym nam
wszystkim zale¿y, zarówno samorz¹-
dowcom, jak i s³u¿bom umunduro-
wani. To s¹ te nasze osi¹gniêcia i
wyniki robót w 2012 roku.

Kolejny rok przed nami. Bud¿et
przyjêty na 2013 rok. Plany, to
przede wszystkim kontynuacja bu-
dowy p³ywalni, dalsza modernizacja
ulic i chodników w Gryficach, to
budowa œwietlicy w Otoku, rozbu-
dowa œwietlicy w Stawnie, uzbroje-
nie terenu pod budownictwo miesz-
kaniowe przy ul. Ogrodowej i Nie-
chorskiej. To równie¿ problem po-
prawy estetyki w mieœcie i na obsza-
rach wiejskich. Wartoœæ zadañ inwe-
stycyjnych, jakie planujemy w tym
roku, to 9 milionów z³otych wydat-
ków bud¿etowych.

Myœlê, ¿e w ci¹gu roku uda siê
pozyskaæ œrodki zewnêtrzne, ¿eby ta
suma by³a wiêksza. To zadania przed
nami. Ale ¿eby te zadania bez prze-
szkód realizowaæ, to jest potrzebny

twórczy klimat, przede wszystkim w
naszej radzie, i spokój spo³eczny. I o
to dzisiaj proszê i apelujê do naszych
gryfickich radnych. Dzisiaj jest te¿
okazja, aby wszystkim Gryficzanom
i naszym przyjacio³om podziêkowaæ
za ka¿dy wysi³ek, za wspó³dzia³anie
na rzecz rozwoju naszego gminy.
Czyniê, to z wielk¹ radoœci¹ w poczu-
ciu olbrzymiej odpowiedzialnoœci za
losy Gryficzan, za losy naszych
mieszkañców. Wszyscy wiemy, ¿e
na co dzieñ nie ma zbyt wiele czasu
na serdeczny uœmiech, na dobre s³o-
wo, a w szczególnoœci na s³owa dziê-
kujê, przepraszam. Myœlê, ¿e spotka-
nie noworoczne winno byæ spotka-
niem, gdzie potrafimy powiedzieæ -
przepraszam, dziêkujê, bêdzie lepiej.
O to zabiegam i proszê. - mówi³ bur-
mistrz Szczygie³.

Po jego wyst¹pieniu g³os zabra³
starosta Kazimierz Saæ.

Zespó³ Ruchu i Tañca „Tarantu-
le” wyst¹pi³ na zakoñczenie spotka-
nia, a póŸniej by³ s³odki poczêstunek
w kawiarence GDK. Ca³¹ imprezê w
roli konferansjerek prowadzi³y pa-
nie Marika Dawidowicz i Joanna Ja-
necka.                                            (O)

SPOTKANIE NOWOROCZNE
BURMISTRZA Z MIESZKAÑCAMI

Polskie Stowarzyszenie na
Rzecz Osób z Upoœledzeniem Umy-
s³owym Ko³o w Gryficach z siedzib¹
w Gryficach przy ul. 3 Maja 4, na
podstawie zezwoleñ Burmistrza
Gminy Gryfice: z dnia 23 kwietnia
2012 r. znak: WOA.5311/5/2012.

WP dot. zbiórki uzupe³niaj¹cej
oraz z dnia 04 wrzeœnia 2012 r. znak
SEG.5311/6/2012, przeprowadzi³o w
okresie od 27 kwietnia do 31 grudnia
2012  na terenie gminy Gryfice zbiór-
kê publiczn¹ w formie sprzeda¿y
cegie³ek wartoœciowych o nomina-
³ach 20, 10 i 5 PLN.

W ramach przeprowadzonej
zbiórki uzyskano œrodki pieniê¿ne z
przeznaczeniem: "Na integracjê spo-
³eczn¹ uczestników Warsztatu Tera-
pii Zajêciowej w Gryficach", w kwo-
cie 6.260 PLN. Z pozyskanych œrod-
ków, za kwotê 5.644,64 PLN, zorgani-
zowano uczestnikom Warsztatu Te-

PSOUU informuje

Rozliczenie zbiórki
publicznej

rapii Zajêciowej spotkania i imprezy
integracyjne: Œwiêto Pieczonego
Ziemniaka, zabawê andrzejkow¹,
spotkanie wigilijne, wycieczkê gru-
py teatralnej uczestników na prze-
gl¹d teatralny do Miko³ajek, a tak¿e
sfinansowano przejazd i udzia³
uczestników WTZ w konferencji
dot. kszta³towania w³asnego wize-
runku w Ko³obrzegu, bilety wstêpu
do: teatru w Szczecinie, na basen w
Ko³obrzegu, do parku miniatur latar-
ni morskich w Niechorzu. Pozosta³¹
niewykorzystan¹ kwotê zamierzamy
przeznaczyæ na zorganizowanie
Balu Karnawa³owego dla uczestni-
ków WTZ pod koniec stycznia 2013.

Koszty przeprowadzonej zbiór-
ki, tj. koszt zakupu papieru oraz tone-
rów do drukarki, niezbêdnych do
przygotowania cegie³ek, Stowarzy-
szenie pokry³o ze œrodków w³a-
snych.

Sekretarz Zarz¹du Ko³a
Tomasz Jêdzura
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

BEZP£ATNA POMOC W UZYSKANIU KREDYTU - OFERTA 20 BANKÓW

MIESZKANIA

Powiat ³obeski
Wynajmê mieszkanie 2 – pokojowe
w £obzie. Tel. 697 665 465

SPRZEDAM MIESZKANIE W WÊ-
GORZYNIE! Powierzchnia 53
mkw., w bloku na II piêtrze. 2 pokoje
+ piwnica. Mieszkanie w³asnoœcio-
we spó³dzielcze. Cena: 110 tys. Tel.
663 248 859.

Do wynajêcia kawalerka w £obzie
Tel. 889 072 373

Powiat gryficki

Wynajmê w centrum £obza lokal
u¿ytkowy 50 mkw. na sklep, us³ugi,
biuro.  Tel. 691 305 860.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

US£UGI

Powiat œwidwiñski

Powiat ³obeski

NIERUCHOMOŒCI

INNE

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Powiat œwidwiñski
Sprzedam mieszkanie w bloku w
S³awoborzu, 2 pokoje z kuchni¹ +
du¿y balkon, po kapitalnym remon-
cie, c.o., c.w. w³asne gazowe.
Mieszkanie nie wymaga wk³adu fi-
nansowego,. W miejscowoœci ko-
œció³, bank, szko³y, przychodnie le-
karskie, sklepy i poczta. Cena do
uzgodnienia. Tel. 500 308 446

Kêpczewo – 5 km od Œwidwina-
sprzedam mieszkanie 3 pokojowe,
66,5 mkw. I piêtro, mieszkanie we-
wnêtrzne + gara¿. Tel. 503 430 152

Region

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯. Tel.
598 334 536, 605 286 058, 661
953 331. PRODUCENT GO-
STAL PRZECHLEWO. U nas
najtaniej

PRACA

ROLNICTWO

Powiat gryficki

Podnajmê czêœæ lokalu w centrum
Gryfic kosmetyczce (ale nie ko-
niecznie). Tel. 501-141-136.

Wynajmê domek jednorodzinny 75
mkw. w Trzebiatowie, umeblowany,
3 pokoje, kuchnia, ³azienka, wc,
czynsz + media. Tel. 505 389 183

Powiat œwidwiñski

MIESZKANIA NA SPRZEDA¯ I WYNAJEM
DOBRA ul. Wojska Polskiego - 2 pokoje, II piêtro, pow. 39,3 mkw - CENA 95.000 z³
£OBEZ ul. Browarna - kawalerka, pow. 30 mkw - CENA 75.000 z³
£OBEZ ul. Obroñców Stalingradu, 3 pokoje, pow. 53,37mkw - CENA 180.000 z³
LESIÊCIN - 4 pokoje, parter, pow. 74,65 mkw + gara¿ i piwnica - CENA 120.000 z³
SMÓLSKO - bezczynszowe 3 pokoje, parter, pow. 92,9 mkw + gara¿ - CENA 150.000 z³
RADOWO MA£E - 4 pokoje, I piêtro, pow. 80 mkw - CENA 115.000 z³
DOBRA - 3 pokoje, I piêtro, pow. 64,5 mkw                          - CENA 155.000 z³ NOWA CENA
£OBEZ (okolica) - 2 pokoje, parter, pow. 65,2 mkw - CENA 45.000 z³
£OBEZ (okolica) - 2 pokoje, pow. 38,63 mkw - CENA 87.000 z³
£OBEZ (okolica) - 2 pokoje, I piêtro, pow. 64,79 mkw - CENA 141.000 z³
£OBEZ (okolica) - 4 pokoje, II piêtro, pow. 68,46 mkw - CENA 110.000 z³
IÑSKO - 3 pokoje, I piêtro, pow. 57,8 mkw - CENA 149.000 z³
IÑSKO - 3 pokoje, I piêtro, pow. 70,6 mkw - CENA 139.000 z³
RESKO (okolica) - 2 pokoje, II piêtro, pow. 41,7 mkw - CENA 55.000 z³
RESKO (okolica) - 3 pokoje, parter, 40 mkw - CENA 100.000 z³
RESKO (okolica) - 2 pokoje, parter o pow. 90,39 mkw + dzia³ka - CENA 113.000 z³
RESKO (okolica) - 4 pokoje, parter, pow. 67,7mkw - CENA 150.000 z³
RESKO (okolica) - 3 pokoje, II piêtro, pow. 69,6mkw - CENA 90.000 z³
WÊGORZYNO - 2 pokoje, I piêtro, pow. 52,84mkw      - CENA 105.000 z³ OKAZJA
WÊGORZYNO - 3 pokoje, II piêtro, pow. 43,38mkw - CENA 105.000 z³
WÊGORZYNO - 3 pokoje, I piêtro, pow. 66,9 mkw - CENA 115.000 z³
WÊGORZYNO - 3 pokoje, parter, pow. 63mkw - CENA 130.000 z³
WÊGORZYNO - 4 pokoje, II piêtro, pow. 74mkw - CENA 149.000 z³
WÊGORZYNO (okolica) - 3 pokoje, I piêtro, pow. 111mkw - CENA 130.000 z³
ŒWIDWIN- 3 pokoje, IV piêtro, pow. 60,14mkw - CENA 170.000 z³
ŒWIDWIN - 3 pokoje, I piêtro, pow. 66,97mkw - CENA 125.000 z³
ŒWIDWIN - 2 pokoje, stan deweloperski, I I piêtro, pow. 46,02mkw - CENA 165.000 z³
ŒWIDWIN (okolica) - 3 pokoje, I piêtro, pow. 74,5mkw - CENA 99.000 z³
ŒWIDWIN (okolica) - 3 pokoje, I piêtro, pow. 77,6mkw - CENA 144.000 z³
ŒWIDWIN(okolica) - 2 pokoje, parter, pow. 44,75mkw - CENA 40.000 z³
ŒWIDWIN (okolica) - 2 pokoje, parter, pow. 37,73mkw - CENA 62.000 z³

Uk³adanie polbruku i kamienia.
Tanio, solidnie i dobrze. Tel. 669
589 863

Glazura, terakota, wykoñczenia
wnêtrz. Tanio i profesjonalnie.
Tel. 507-827-130.

Powiat ³obeski

Zatrudniê ca³orocznie pana (chêt-
nie po 50-roku ¿ycia) na stanowi-
sko gospodarza oœrodka w DŸwi-
rzynie. Tel. 668-103-008.

Zatrudniê mechanika maszyn rol-
niczych. Wymagane doœwiadcze-
nie, prawo jazdy kat. B i T. Tel. 667
612 010.

BIZNES

Powiat ³obeski

Lokal u¿ytkowy ok. 30 mkw. w cen-
trum £obza (g³ówne skrzy¿owanie
miasta) do wynajêcia od 01.02.
2013 r. Idealny pod dzia³alnoœæ
us³ugow¹ np. gabinet stomatolo-
giczny. Dostêpne s¹: media, inter-
net, monitoring zewnêtrzny oraz
miejsce na reklamê/szyld swojej
dzia³alnoœci. Tel. 501 894 828.

Powiat gryficki

Kursy ochrony w Trzebiatowie.
Rozpoczêcie 07.02.2013r.
Tel. 668 151 221

Przyjmê pracownika do gospodar-
stwa rolnego z doœwiadczeniem
przy obs³udze nowoczesnego
sprzêtu rolniczego i prawem jazdy
kat. T. Powiat œwidwiñski. Tel. 887
101 209.

Powiat gryficki
Drzewo opa³owe i kominkowe
³upane. Tel. 667-612-010.

Powiat gryficki

Zatrudniê kierowcê kat. C+E, z do-
œwiadczeniem Polska + Norwegia.
Tel. 607 585 561.

Region

Sprzedam jasne, parterowe, 2–po-
kojowe mieszkanie z balkonem i
wyposa¿on¹ kuchni¹, po remoncie
w centrum P³otów. Tel. 602 345 883

Powiat gryficki

Do wynajêcia lokal u¿ytkowy
w Gryficach przy ul. Sportowej
5A; na dzia³alnoœæ gospo-
darcz¹ – zak³ad fryzjerski, gabi-
net kosmetyczny itp. Tel. 514
786 715 po godz. 16-tej.

Kupiê gospodarstwo lub
grunt rolny. Tel. 664 944 635.

Kupiê spawarkê wirow¹ lub transf.
tel. 531-090-643.

Kupiê spawarkê wirow¹ lub trans-
formatorow¹. Tel. 531 090 643

Daj¹c og³oszenie
drobne

do Gazety
Gryfickiej

uka¿e siê ono w tej
samej cenie tak¿e
w trzech innych

gazetach:
Tygodniku Pojezierza

Drawskiego,
Wieœciach œwidwiñskich
i  Tygodniku £obeskim.

To proste, wyœlij na
maila: wppp1@wp.pl

wp³aæ na konto
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(GRYFICE) W Gryfickim
Domu Kultury rozegrany
zosta³  fina³ mistrzostw
Gryfic w grze
strategiczno-finansowej
CASHFLOW. To zupe³na
nowoœæ w Gryficach.

Cashflow to gra planszowa wy-
myœlona przez Roberta Kiyosaki,
której celem jest nauczenie graczy
koncepcji inwestowania i zarabiania
pieniêdzy.

Na starcie ka¿dy gracz otrzymuje
z przydzia³u zawód, status rodzinny,
wysokoœæ zarobków i zobowi¹zania
finansowe (kredyty, po¿yczki, ra-
chunki). Pierwszym etapem jest wy-
œcig szczurów, którego celem jest
podniesienie przychodów pasyw-
nych gracza do poziomu, na którym
bêd¹ przekracza³y wydatki. Gracz
porusza siê po planszy pionkiem w
kszta³cie szczura, który œcigaj¹c siê
po zamkniêtym krêgu bie¿¹cych
wydatków, symbolizuje pogoñ za
materialn¹ niezale¿noœci¹. Pionek
mo¿e zatrzymaæ siê na jednym z
trzech rodzajów pól: transakcyjnym,
losowym lub rynkowym.

Po zrealizowaniu etapu pierw-
szego gracz przechodzi do fazy
szybkiego toru, której przedmiotem
jest realizacja za³o¿onego przed roz-
poczêciem gry celu b¹dŸ zwiêksze-

(GRYFCE)  Ma³y Konkurs Recytatorski - eliminaje miejsko-gminne,
odby³ siê 24.01.2012 r. w kawiarence GDK.

Jury w sk³adzie: Ró¿a Szuster, Zofia Czasnowicz oraz Krystyna Radom
oceni³o i przyzna³o wyró¿nienia z kwalifikacj¹ do eliminacji rejonowych.
Kategoria I - III wyró¿nienia z kwalifikacj¹
Repertuar
Natalia Kwiatkowska SP3 Gryfice - Psie smutki. Tañcowa³a ig³a z nitk¹.
Szymon Nowak SP3 Gryfice - Szybko. Œwistaki.
Laura Winnicka SP3 Gryfice - Grzyby. Na wystawie.
Wyró¿nienie miejscowe: Oskar Michalonek SP4 Gryfice - Krówka. Nie
obejdzie siê bez misia.
Kategoria IV - VI wyró¿nienia z kwalifikacj¹
Julia S³owiñska SP3 Gryfice - Marsjanie na œniadanie. Pulpet i Prudencja.
Wyró¿nienie miejscowe: Paulina Kruza SP3 Gryfice - SpóŸniony s³owik.
Ania z Zielonego Wzgórza.
Kategoria gimnazja wyró¿nienia z kwalifikacj¹
Malwina Jankowska Gimnazjum Nr 1 Gryfice - Ca³a nowa ja. Alkoholik
wstêpuje w bramy niebios.
Wojciech Kowalski Gimnazjum Nr 1 Gryfice - Reduta Ordona. Ma³y Ksi¹¿ê.
Mateusz W³odarczyk Gimnazjum Nr 2 Gryfice - Œmieræ w krêgu rodziny.
Morze ciche.
Karolina Jarosz Gimnazjum Nr 3 Gryfice - Okularnicy. Angus, stringi i przy-
tulaki.
Wyró¿nienie miejscowe: Dominika Jaksim Gimnazjum Nr 2 Gryfice - Stary
profesor. Fotoplastikon oraz Daria Karina Szalast z Gimnazjum nr 3 w Gry-
ficach.
Eliminacje rejonowe odbêd¹ siê 16 lutego br. w kawiarence GDK.           (o)

Ma³y Konkurs Recytatorski - eliminacje

nie miesiêcznego cash flow o 50 tys.
dolarów, poprzez umiejêtne inwe-
stowanie i pomna¿anie pieniêdzy.

Mi³o nam poinformowaæ ¿e w
wyniku eliminacji, w których wziê³a
udzia³ 15 osobowa grupa zawodni-
ków oraz po przeprowadzeniu roz-
grywki fina³owej zwyciêzcami mi-

strzostw zostali: I miejsce - Ewa Hut
z ZSP im Cz. Mi³osza, II - £ukasz Pro-
ciak z ZSP im Cz. Mi³osza, a II - Kac-
per Major z Gimnazjum nr 1

Niejako w uzupe³nieniu rozgry-
wek rozegrano równie¿ zawody w
grze strategiczno-finansowej Mo-
nopoly, w której najlepszym okaza³

siê Robert Rydalski z Gimnazjum nr
2. Zwyciêzcom gratulujemy. Funda-
torem nagród m.in. ksi¹¿ek o tematy-
ce ekonomiczno-finansowej oraz
iPodów by³  m.in. Skok Stefczyka.

Organizatorami turnieju byli Li-
ceum Ogólnokszta³c¹ce TOM w
Gryficach i Grzegorz Burcza.

I Mistrzostwa Ceshflow - nauka i zabawa
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(RYBOKARTY) W pa³acyku
„Ptaszynka”, znajduj¹cym siê w
najpiêkniejszej miejscowoœci gmi-
ny Gryfice, czyli w Rybokartach, 25
stycznia br. odby³ siê pierwszy
Zjazd Seniorów po³¹czony z Dniem
Babci i Dziadka.

Opowiada o tym œwietliczanka,
p. Agnieszka Wieczorek.

- Dzieñ Babci i Dziadka zorgani-
zowany zosta³ przez œwietlicê
wiejsk¹. Zaproszeni zostali równie¿
seniorzy naszej miejscowoœci, któ-
rzy kiedyœ tu mieszkali, teraz ju¿ nie
mieszkaj¹. Mamy tutaj tak¹ ma³¹ uro-
czystoœæ, pomys³ zrodzi³ siê nagle,
bo zwykle organizowaliœmy w naszej
œwietlicy spotkania z miejscowymi
seniorami. W tym roku postanowili-
œmy imprezê rozszerzyæ, odnaleŸæ
protoplastów obecnych rodów, ale
nie mieszkaj¹cych ju¿ na sta³e w

Zjazd seniorów w „Ptaszynce”
Rybokartach. OdnaleŸliœmy, wys³a-
liœmy zaproszenia, a oni przyjechali.
To jest nasza radoœæ i ich radoœæ z
tego, ¿e ktoœ o nich pamiêta. Spoty-
kamy siê w pa³acu „Ptaszynka” dziê-
ki uprzejmoœci w³aœcicieli, tj. Doroty
i Zbigniewa Zaj¹ców. Udostêpnili
nam bezp³atnie sale w pa³acu i pomo-
gli w samych przygotowaniach, za
co bardzo im dziêkujemy.

Fakt, na spotkaniu znaleŸli siê
za³o¿yciele rodów, które bardzo siê
rozros³y, wymiesza³y poprzez zam¹¿-
pójœcia, o¿enki, tworz¹c podwaliny
pod nastêpne rody. Wymienimy te,
które znamy, a na pewno zaliczyæ
musimy do pierwszych osadników
w Rybokartach:

Pañstwo Paw³owscy, Wojcie-
chowscy, B¹kowie, Wieczorkowie,
Mizerowie, Motyccy, Kroguleccy,
Domagalscy, Pokorscy i nastêpnie
rody, ale ju¿ póŸniej przyby³e do

(GRYFICE) Dawno, dawno temu,
za siedmioma górami, za siedmio-
ma rzekami, w Gimnazjum nr 1 z³a
Królowa Wiktoria herbu Chary-
ton, porwa³a wszystkie ksiê¿niczki
w królestwie.

 W ich obronie stan¹³ Bia³y ry-
cerz Filip herbu Ch¹jdny, jego prze-
ciwnikiem zosta³ Czarny Rycerz Ka-
mil z Prusinowa (Œcis³owski).

25 stycznia 2013 r. w Gimnazjum
nr 1 odby³ siê Turniej Rycerski w
klasie II B. Opiekunem m³odzie¿y
jest nauczyciel historii pan Jacek
Lew. Turniej mia³ przybli¿yæ m³odzie-
¿y obyczaje rycerstwa œrednio-
wiecznej Europy.

Na pocz¹tku Królowa Wiktoria w
otoczeniu dworek mianowa³a
dwóch kandydatów na rycerzy,
zgodnie z obowi¹zuj¹cym obycza-
jem obaj uklêknêli i z³o¿yli ho³d len-
ny. Po akcie pasowania nast¹pi³ tur-
niej. Stawka by³a ogromna – przy-
sz³oœæ ksiê¿niczek. W trakcie turnie-
ju rycerza Filipa wspomaga³a ksiê¿-
niczka Natalia z Otoku (Urbanek) zaœ

Turniej rycerski w Gimnazjum nr 1

Pobili siê o ksiê¿niczki

rycerz Kamil wsparty zosta³ przez
ksiê¿niczkê Alicjê (£êgownik). Ry-
cerze potykali siê na ostre miecze, ale
¿aden z nich nie uzyska³ przewagi.
Dopiero dodatkowe konkurencjê
zdecydowa³y o wyniku. Walczono
ze Smokiem, goniono pierœcieñ, rzu-
cano pierœcieniami do celu, a na ko-
niec najgorsza z konkurencji, kto
szybciej zje ptysia z zamkniêtymi
oczami, karmiony przez wybrankê
swojego serca. Jak to bywa w baj-
kach dobro zwyciê¿y³o. Rycerz Ka-

mil zwyciê¿y³ i uratowa³ ksiê¿niczki,
rycerz Filip przemalowa³ zbroje na
niebiesko, uwolnione ksiê¿niczki
znalaz³y mê¿ów. Z³a królowa Wikto-
ria nie zosta³a ¿ab¹. Obserwator tur-

nieju (by³ absolwent Gimnazjum nr 1)
Tomek Daniel postanowi³ zostaæ
Wikingiem. A wszystko to za sied-
mioma górami… w Gimnazjum nr 1.

Sandra Nowicka – klasa II B

Rybokart: Go³aszewscy, Cabano-
wie, Czynszowie i wielu innych.

We wsi od lat „rz¹dzi³” ród Paw-
³owskich, poniewa¿ z tego rodu wy-
wodz¹ siê so³tysi. Obecnie funkcjê
tê sprawuje synowa Mieczys³awa
Paw³owskiego, pani Beata Paw³ow-
ska, wywodz¹ca siê z rodu Wojcie-
chowskich. Du¿o by pisaæ o koliga-
cjach rodzinnych w naszej wiosce -
koñczy opowieœæ pani Wieczorek.

Uroczysty Zjazd Seniorów
uœwietni³ wystêp chóru kameralne-

go Cantabile pod kier. p. Izy Kuzi
dzia³aj¹cego przy GDK. Maluchy i
starszaki plus m³odzie¿ówka przed-
stawili czêœæ artystyczn¹, przygoto-
wan¹ wspólnie ze œwietliczank¹ p.
Agnieszk¹ Wieczorek. By³o od-
œwiêtnie i bardzo sympatycznie,
mimo twarzy pokrytych up³ywaj¹-
cym czasem.

Chcia³oby siê powiedzieæ – do
zobaczenia za rok – w goœcinnych
progach pa³acu „Ptaszynka” w Ry-
bokartach.                                       MJ
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(TRZEBIATÓW)
23 stycznia br.
w Trzebiatowskim
Oœrodku Kultury
odby³y siê eliminacje
miejsko- gminne
Ma³ego Konkursu
Recytatorskiego
oraz Ogólnopolskiego
Konkursu
Recytatorskiego,
Poezji Œpiewanej i
Teatru Jednego Aktora.

Jury w sk³adzie p. Teresa £ady-
¿yñska, Alfreda Wojciechowska i
Halina Kubiak przes³ucha³o 32
uczestników. Laureaci poszczegól-
nych kategorii Ma³ego Konkursu
Recytatorskiego zakwalifikowali siê
do przes³uchañ powiatowych, które
odbêd¹ siê w Gryfickim Domu Kultu-
ry.

Gminê Trzebiatów reprezento-
waæ bêd¹:

w kategorii klas I - III:
Paulina Bystrowska (Szko³a

Podstawowa nr 2 w Trzebiatowie,
opiekun p. Elwira £abik), Martyna
Mielniczuk (Szko³a Podstawowa nr
1 w Trzebiatowie, opiekun p. Anna
Tarko) oraz Julian Pato³a (Szko³a
Podstawowa nr 1 w Trzebiatowie,

Konkurs recytatorski w trzebiatowskim
Pa³acu

opiekun p. Beata Brodziñska),

w kategorii klas IV - VI:
Justyna Mielniczuk (Szko³a

Podstawowa nr 1 w Trzebiatowie,
opiekun p. Irena Wasilewska), Ju-
trzenka Cirocka (Szko³a Podsta-
wowa nr 1 w Trzebiatowie, opiekun
p. Jolanta B¹k) oraz Zuzanna Krzy-
wak  (Szko³a Podstawowa nr 1 w
Trzebiatowie, opiekun p. Jolanta
B¹k),

w kategorii klas
gimnazjalnych:
Zuzanna Jankowska (Zespó³

Szkó³ z Oddzia³ami Integracyjnymi w
Mrze¿ynie, opiekun p. Beata Brzo-
zowska) i Marianna Kowal (Publicz-
ne Gimnazjum w Trzebiatowie, opie-
kun p. Anna Stasiak).

W eliminacjach powiatowych
„Ogólnopolskiego Konkursu Recy-
tatorskiego, Poezji Œpiewanej i Te-
atru Jednego Aktora” zaprezentuj¹
siê uczennice Zespo³u Szkó³ Ponad-
gimnazlanych im. Zbigniewa Her-
berta w Trzebiatowie, przygotowa-
ne przez p. Annê Szafrañsk¹: Beata
Paw³owska i Aleksandra Suszyñ-
ska (konkurs recytatorski) oraz Dia-
na Klimowska i Katarzyna Florjañ-
czyk (poezja œpiewana).

Wszystkim laureatom gratuluje-
my i ¿yczymy powodzenia na elimi-
nacjach powiatowych.                 mg

Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 91 39 73 730;  www.wppp.vel.pl
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W Mistrzostwach Powiatu Gry-
fickiego w pi³ce siatkowej ch³opców,
rozegranych 22 stycznia br. w hali
Mrze¿yñskiego Centrum Sportu,
stanê³o do rywalizacji 5 dru¿yn re-
prezentuj¹cych szko³y z P³otów,
Gryfic, Mrze¿yna, Pobierowa i Trze-
biatowa.

Tego dnia najlepsi okazali siê
siatkarze z Gimnazjum nr 2 Gryfice
pod opiek¹ Sylwii Witaszek, pozo-
stawiaj¹c za sob¹ faworyzowan¹
ekipê Gimnazjum z Trzebiatowa.

GIMNAZJADA 2012-2013

Mistrzostwa Powiatu Gryfickiego w pi³ce siatkowej ch³opców
Trzecie miejsce przypad³o Gimna-
zjum Pobierowo. Siatkarze z Gryfic
bêd¹ reprezentowaæ powiat gryficki
w eliminacjach regionalnych do mi-
strzostw województwa zachodnio-
pomorskiego.

 Koñcowa klasyfikacja
zawodów:
1. Gimnazjum nr 2 Gryfice
2. Gimnazjum Trzebiatów
3. Gimnazjum Pobierowo
4. Gimnazjum Mrze¿yno
5. Gimnazjum P³oty

MD

W Resku rozegrany
zosta³ 12 stycznia 2013 r.
XII Memoria³ Jana
Niewczasa w pi³ce
siatkowej kobiet
i  mê¿czyzn.

W imprezie wziê³o udzia³ 10 ze-
spo³ów. W kategorii  kobiet zwyciê-
stwo odnios³y panie z Reska, przed
Goœcinem, Gryficami i Rymaniem. W
kategorii mê¿czyzn  pierwsze miejsce
przypad³o zawodnikom z Golenio-
wa, przed Reskiem, Trzebiatowem,
Œwidwinem, Gryficami i Brojcami.

Organizatorzy serdecznie dziê-
kuj¹ Gminie Resko, Starostwu Po-
wiatowemu w £obzie, Panu Okta-
wiuszowi Je¿owi, Bernardowi i An-
drzejowi NiedŸwiedzkim i Magdale-
nie Kowal za sponsorowanie impre-
zy. Szczególnie dziêkujemy dyrekcji
i pracownikom Gimnazjum za pomoc
w obs³udze memoria³u.

Organizatorzy:
Jan Michalczyszyn

i Roman Gojlik

XII Memoria³ Jana Niewczasa rozegrany
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CMYK

ZATRUDNIMY
samodzieln¹ ksiêgow¹

do prowadzenia spó³ki z o.o.
Oferty kierowaæ na adres: kadry@toyotanowogard.pl

Historia pisana obiektywem (cz. 31)

Szkolne Ko³o Mi³oœników Zie-
mi Gryfickiej w Gimnazjum nr 1,
pod kierunkiem pana Jacka Lew, w
obecnym wydaniu Gazety przedsta-
wia czytelnikom historiê niety-
pow¹, niemego œwiadka przesz³oœci
naszego miasta - park miejski.

Prezentowane zdjêcia pochodz¹
od pani Renaty Weso³owskiej. Celo-
wo nie opisujemy historii osób
przedstawionych na zdjêciach, po-
niewa¿ g³ównym bohaterem tej opo-
wieœci jest park miejski. Zdjêcia s¹
podpisane tylko datami, kiedy zo-
sta³y zrobione, dziêki czemu mo¿emy
zobaczyæ, jak zmienia³ siê park na
przestrzeni lat.  Ktoœ m¹dry powie-
dzia³ kiedyœ „SadŸmy drzewa, to tyl-
ko po nas zostanie”.

Spaceruj¹c po parku czêsto na-
potykamy na wyryte w drzewach
serca, inicja³y zakochanych wraz z
dat¹. Czêsto s¹ one niewyraŸne, bo
drzewa zaleczy³y rany. Ka¿dy z
mieszkañców Gryfic ma jakieœ mi³e
wspomnienia z tym miejscem.

Park zosta³ za³o¿ony w XIX w,
przez dowódcê ówczesnej jednostki
huzarów pruskich, stacjonuj¹cych
w Gryficach. Za³o¿ony zosta³ nad
brzegiem Regi i stanowiæ mia³ swo-
isty dar dla mieszkañców miasta od
wojska. Wszystkie prace wykony-
wali ¿o³nierze, równie¿ materia³y nie-
zbêdne do wybudowy pochodzi³y
ze œrodków wojskowych. W swoim
za³o¿eniu mia³ stanowiæ wizytówkê
miasta, miejsce spacerów i rekreacji
ludnoœci. W tym celu w³aœnie wyko-
rzystano skarpy opadaj¹ce ku rzece,
tworz¹c na nich alejki, schodki i

punkty widokowe, pozwalaj¹ce na
cieszenie siê panoram¹ drugiego
brzegu Regi. Obecnie park utraci³ tê
cechê na skutek zniszczenia daw-
nych œcie¿ek. Dziœ mo¿emy ogl¹daæ
zaledwie szcz¹tki tego, co by³o pier-
wotnie zaplanowane. Jednak pomi-
mo tego zachowa³a siê g³ówna idea
- podziwiania koryta Regi. Park po³o-
¿ony przy prawym brzegu Regi dzieli
miasto na dwie czêœci. Jest miejscem
wypoczynku i rekreacji spo³eczeñ-
stwa - granice parku od strony po³u-
dniowo-zachodniej wyznacz nurt
rzeki Regi, pozosta³e granice to: ul. J.
D¹bskiego, Parkowa oraz granice
gruntów rolnych stanowi¹ce
wschodni¹ czêœæ parku. Obejmuje
on swoim obszarem 22 ha, na których
przewa¿aj¹ drzewa liœciaste, zw³asz-
cza buki, dêby i lipy.

Park w trakcie istnienia przeszed³
wiele przeobra¿eñ i niektóre miejsca
zmieni³y swoje przeznaczenie. G³ów-
ne wejœcie do parku znajduje siê od
ulicy Strzeleckiej. Na wyspie, pomiê-
dzy Reg¹ a jazem, znajdowa³ siê nie-
gdyœ m³yn kaszany. Pozosta³oœci
dawnych mechanizmów napêdzaj¹-
cych mo¿emy zobaczyæ przy obec-
nej przeprawie dla ryb. Znajduje siê
tam pozosta³oœæ osi, na której umo-
cowane by³o ko³o m³yñskie.

Obok g³ównej lipowej alei znaj-
duje po prawej stronie (od strony
mostku) Drzewo Bismarcka, jest to
d¹b, który zasadziæ mia³ Kanclerz II
Rzeszy. Pod drzewem do dziœ znajdu-
je siê granitowy kamieñ z czterema
dziurami, do których zamontowana
by³a tablica upamiêtniaj¹ca to wy-
darzenie.  Cdn.

Park miejski - miejsce spacerów
1946

1953

1960

1965


